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اقتصادی

رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور  اعلام کرد

افزایش سرمایه گذاری در بخش خصوصی و 
دولتی 

رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور گفت: بهار ٩٦، حدود ٩٢٠ هزار نفر وارد بازار کار و 
٧٠٣ هزار نفر شاغل شدند، ٢١٧ هزار نفر موفق به اشتغال نشدند. 

»محمدباقر نوبخت« در مراسم روز ملی آمار با بیان اینکه همچنان ٣.٢ میلیون نفر بیکار 
داریم، گفت: ایجاد اشتغال به معنای آن نیست که بیکاری را از بین برده ایم. معاون رییس 
جمهوری ادامه داد: مرکز آمار ایران، جایگاه وبژه ای در ارایه آمارها دارد و هر ماه با ارایه 
آمار، عملکرد دولت را اعلام می کند. نوبخت با بیان اینکه نرخ تورم شهری مهرماه، شب 
گذشته از سوی مرکز آمار ایران هشت درصد اعلام شد، افزود: بر اساس اعلام این مرکز، 
رشد اقتصای بدون نفت، نسبت به نفت فزونی یافته است زیرا نفت رشد خود را در سالهای 
قبل نشان داده بود. وی ادامه داد: در دوره تحریم روزانه یک میلیون بشکه نفت و ٣٠٠ هزار 

بشکه میعانات صادر می کردیم که اکنون به دو میلیون و ٦٣٨ هزار بشکه رسیده است.
 ** افزایش سرمایه گذاری با اعطای تسهیلات به بخش خصوصی و دولتی 

نوبخت بیان داشت:افزایش سرمایه گذاری در کشور موجب افزایش اشتغال خواهد شد.
وی افزود: از دو مسیر به سوی افزایش سرمایه گذاری خواهیم رفت؛ از سویی با اعطای 
تسهیلات به واحدهای اقتصادی در بخش خصوصی و از سوی دیگر با اعطای تسهیلات به 
واحدهای بخش دولتی. به گفته وی، ١٧هزار و ٩٠٠ میلیارد تومان به ٢5هزار بنگاه بخش 
خصوصی و 4٢هزار میلیارد تومان برای طرح های عمرانی تخصیص یافته که این دو مسیر 
سرمایه گذاری را در کشور افزایش داده است. وی با اشاره به رشد اقتصادی در فصل چهارم 
سال گذشته گفت: برای نخستین بار در این فصل سرمایه گذاری رشد مثبت داشت و بخش 
ساختمان هم با رشد مثبت مواجه شد. رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: متاسفانه برخی 
ها بلندگوها را بر می دارند و از مردم در خیابان سئوال می کنند که آیا شما رشد اقتصادی را 
حس می کنید و مردم پاسخ می دهند خیر و شب در رسانه عمومی آن را پخش می کنند. 
وی گفت: رشد اقتصادی را باید در بخش های کشاورزی،صنعت و خدمات و زیر بخش های 
آنها بررسی کرد،سال ٩٢ برابر با 4میلیون تن تولید گندم داشتیم که هم اکنون به بیش از 
١٠میلیون تن رسیده است، قبلا چهار هزار میلیارد تومان برای خرید گندم می دادیم اما 
اکنون ١١.5هزار میلیارد تومان پرداخت می کنیم. نوبخت افزود: هم اکنون به ٢5هزار واحد 
اقتصادی برای ادامه فعالیت تسهیلات داده ایم و اشتغال آنها افزایش یافته است؛ هرچند هم 
اکنون ٨٠هزار واحد تولیدی داریم که با مشکل مواجه هستند. وی همچنین به تخصیص 
هشت میلیارد دلار اعتبارات با اجازه مقام معظم رهبری برای جلوگیری از خروج آبهای 
مرزی از کشور اشاره کرد و گفت: با این کار فعالیت کارخانه سیمان افزایش یافته است، 
همچنین کارخانه های لوله سازی برای تولید یکهزار کیلومتر لوله فعالتر شده اند. وی با بیان 
اینکه پیش از اینکه آمارهای مرکز آمار ایران انتشار یابد از نتایج آن بی خبر بودم، گفت: 

جایگاه مرکز آمار ایران در ارائه آمارهای علمی بسیار بالا و تعیین کننده است.

معاون فنی بیمه ایران تشریح کرد 

جزئیات بیمه زائران اربعین حسینی
بیمه ایران تمام زائران اربعین حسینی که بصورت انفرادی یا گروهی بصورت قانونی از 

کشور خارج می شوند را بیمه می کند.
به گزارش ایسنا، معاون فنی بیمه ایران با اعلام این خبر افزود: این بیمه نامه شامل بیمه 
عمر، درمان و حوادث است و به منظور ایجاد آرامش وتامین امنیت خاطر و بهره مندی 
زائران عتبات عالیات از پوشش های بیمه ای مناسب  با حق بیمه ١٦٠ هزار ریالی برای هر 
زائر عرضه شده است. حیدری در خصوص پوشش های این بیمه نامه افزود: پوشش های این 
بیمه نامه برای  هر یک از بیمه شدگان شامل: پرداخت غرامت نقص عضو یا از کارافتادگی 
دایم کلی یا جزیی در اثر حادثه ٢.٠٠٠.٠٠٠.٠٠٠ ریال، پرداخت غرامت فوت ناشی از 
حادثه ٢.٠٠٠.٠٠٠.٠٠٠ ریال، هزینه های درمانی بستری بیمارستانی و اعمال جراحی به 
علت بیماری یا حوادث ٢٠٠.٠٠٠.٠٠٠ ریال و هزینه های درمانی سرپایی و پاراکلینیکی به 
علت بیماری یا حادثه ٢٠.٠٠٠.٠٠٠ ریال تعیین شده است. عضو هیات مدیره بیمه ایران، 
در مورد مدت پوشش این بیمه نامه برای هر یک از بیمه شدگان اظهار کرد: مدت پوشش 
بیمه ای برای هر یک از بیمه شدگان حداکثر ٣٠ روز در فاصله زمانی چهاردهم مهر تا سوم 
آذر امسال است که این زمان از فاصله ٢٠ کیلومتری مرزهای خروجی خاک ایران به سمت 
خاک عراق شروع می شود. معاون فنی بیمه ایران در ادامه با اشاره به حذف مالیات بر ارزش 
افزوده بیمه های درمان از تاریخ سوم  مهر ١٣٩٦ و به تبع آن حذف مالیات این بخش در 
محاسبه حق بیمه تمام شده زائران، گفت : به رغم افزایش هزینه در بخش درمان و افزایش 
تعهدات و سایر هزینه های جنبی، حق بیمه دریافتی از زائران کاهش یافته است. وی 
اضافه کرد : این حق بیمه به صورت حمایتی تنظیم شده و بیمه ایران به رغم اینکه بنگاهی 
اقتصادی است، لیکن با توجه به ابعاد معنوی حرکت عظیم راهپیمایی اربعین حسینی و در 
چارچوب مسئولیت های اجتماعی خود، قرارداد بیمه زائران اربعین را بدون نگاه سودآوری 
منعقد کرده است. به گفته آقای حیدری چنانچه پس از کسر هزینه های مربوط شامل 
اجرای قرارداد، خسارتهای پرداختی و هزینه های عملیات اجرایی، بخشی از سود احتمالی 
از این قرارداد حاصل شود، از حق بیمه سال آینده کسر خواهد شد.   معاون فنی بیمه ایران 
همچنین درباره شیوه انتخاب کارگزار مربوط به این قرارداد گفت : با توجه به تجارب عوامل 
اجرایی، کارگزار ذیربط برای اجرای با کیفیت و مناسب خدمات از سوی سازمان حج و 
زیارت به بیمه ایران معرفی شد و شرکت بیمه در تعیین کارگزار نقشی نداشته، ولی آنچه 
مورد تاکید است ارائه خدمات مورد نیاز بیمه گزاران، هماهنگی لازم با مراجع درمانی و 
سایر موارد در مرزهای دوکشور همچنین شهرهای مذهبی کربلا، کاظمین، سامرا و نجف 

جزو وظایف این کارگزاری قرار داده شده است.

یک کارشناس اظهار کرد:

مونتاژ خودرو در ایران به صرفه نیست!
عضو هیات علمی دانشگاه علم و صنعت گفت: در سرمایه گذاری خودروسازان بین المللی 
در ایران باید انتقال تکنولوژی در راستای خودروساز شدن ایران مورد توجه قرار گیرد تا در 

نهایت محصولی با برند ملی تولید و به بازار عرضه شود.
ابولفضل خلخالی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: در شرایطی صنعت خودروسازی 
اقتصادی خواهد بود که محصولات با برند ملی تولید شود. وی ادامه داد: محصولات 
مونتاژی در ایران با قیمت تمام شده بیشتری نسبت به کشور مادر به بازار عرضه می شود 
که این موضوع نشان از به صرفه نبودن مونتاژ در ایران دارد. عضو هیات علمی دانشگاه 
علم و صنعت بیان کرد: مونتاژ در ایران با رویکرد انتقال دانش فنی که منجر به خودروساز 
شدن شرکت های ایرانی می شود آغاز شد اما در حال حاضر روند مونتاژ با شرایط فعلی 
در کشور به عادت تبدیل شده است. وی اظهار کرد: در همکاری با شرکت های خارجی 
در زمینه تولید خودرو باید انتقال دانش فنی در راستای خودروساز شدن مدنظر قرار گیرد 
و این در حالی است که اطلاعات فنی تا به امروز به شرکت های ایرانی منتقل نشده است. 
خلخالی خاطرنشان کرد: شرکت های خارجی برای ورود به بازار ایران باید سهم خود 
را با سرمایه گذاری و ارائه خدمات مناسب همچون انتقال دانش و فناوری بپردازند و از 
سوی دیگر تولید خودروهای مونتاژی و مشترک شرکت های مطرح جهان در ایران باید 
به گونه ای صورت گیرد که از شرکت های مختلف ایرانی همچون قطعه سازان ایرانی در 

آن دخیل استفاده شود.

اجرای طرح کددار کردن تلفن همراه یا همان رجیستری، 
در حالی از ٢٨ مهر ماه کلید خورد که فعالان این عرصه، آن 
را تنها راه خروج بازار از سردرگمی و پایان دادن به حکمرانی 

قاچاقچیان بر بازار موبایل می دانند. 
به گزارش ایرنا، موضوع ساماندهی بازار گوشی های موبایل 
با اجرایی شدن طرح ملی »ثبت گوشی در شبکه و یا احراز 
اصالت تلفن همراه« )رجیستری( به ١١ سال قبل برمی 
گردد؛ این طرح نخستین بار در سال ١٣٨٣ مطرح شد و 
روند اجرایی آن دو سال به طول انجامید و در سال ١٣٨5 
عملیاتی شد اما به دلیل ضعف های موجود در زیرساخت 
نتوانست  الکترونیک،  گمرک  نبود  جمله  از  کشور  های 

موفقیت های لازم را کسب کند.
پس از ١٠ سال و در تابستان ١٣٩5 زمزمه های اجرای 
مجدد رجیستری به گوش رسید و تعریف جدید برای طرح 
موبایل  گوشی های  رسمی  نمایندگی  »ثبت  رجیستری 
وارداتی« و »ثبت گوشی ها در شبکه اپراتورهای موبایل« به 

موازات یکدیگر، برای ساماندهی بازار تعریف شد.
برای عملیاتی شدن این ٢ طرح، از ابتدای مردادماه ٩5 
ارتباطات   « و  تجارت«  و  معدن  وزارتخانه های »صنعت، 
و فناوری اطلاعات« همکاری خود را آغاز کردند و ستاد 
و  مقررات  تنظیم  سازمان  ارز،  و  کالا  قاچاق  با  مبارزه 
ارتباطات رادیویی، گمرک، ستاد حمایت از مصرف کنندگان 
و تولیدکنندگان به همراه اپراتورهای تلفن همراه به عنوان 

بازوهای اجرایی آن انتخاب شدند.
پارسال مسئولان وعده دادند که این طرح از مهرماه ١٣٩5 
اجرایی می شود، اما این وعده عملیاتی نشد و حالا با گذشت 
یک سال از آخرین وعده مسئولان، این طرح از ٢٨ مهرماه 

٩٦ عملیاتی شده است. 
مرکزی  ستاد  اطلاعات  فناوری  مدیرکل  گذشته  هفته 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز در آستانه اجرای طرح ملی »ثبت 
گوشی در شبکه و یا احراز اصالت تلفن همراه« اعلام کرد: 
سالیانه بین ١٠ تا ١٢ میلیون دستگاه گوشی تلفن همراه نو 
در کشور نیاز است که از این تعداد تنها یک میلیون دستگاه 

در داخل تولید می شود.
به گفته محمدرضا دهقانی نیا، بیش از ٩ میلیون دستگاه 
تلفن همراه مورد نیاز کشور از طریق وارداتی که ٩٠ درصد 

آن قاچاق است، وارد کشور می شود.
این مسئول در ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز تاکید کرد: با 
واردات غیرقانونی و قاچاق تلفن همراه، بر اساس برآوردهای 
سال ١٣٩5 نزدیک به ٦٢5 میلیون دلار )بیش از ٢٠ هزار 

میلیارد ریال( حقوق دولتی دولت از بین می رود.
دهقانی نیا معتقد است، علاوه بر پرداخت نکردن حقوق 
گمرکی و مالیات از سوی قاچاقچیان به دولت، قاچاق این 
محصول ضربه شدید به تولید ملی می زند و امکان رقابت 
پذیری تولیدکنندگان را سب می کند ضمن آنکه گوشی 
 )SAR( های قاچاق از حداقل استاندارد تشعشعات مضر
برخوردار نیستند که می تواند سلامت مصرف کننده را نیز 

به خطر اندازد.
هرچند اجرای این طرح از سوی نهادهای حاکمیتی دنبال 
می شود اما از آنجا که سیاست گذاری و اجرای آن به هطور 

مستقیم منافع فعالان بخش خصوصی صنعت تلفن همراه 
و مصرف کنندگان را نیز درگیر می کند، همراهی آنان 

تضمینی برای اجرای موفق آن خواهد بود.
 ** رجیستری تنها راه خروج بازار از سردرگمی

»فرید خلیلی« عضو هیات رئیسه اتحادیه مخابراتی تهران 
با اعلام حمایت ١٠٠ درصدی این تشکل صنفی با اجرای 
طرح رجیستری اظهار داشت: در شرایط فعلی تنها راه خروج 

بازار از سردرگمی اجرای این طرح است. 
وی با تاکید بر اینکه باید بی نظمی حاکم بر بازار برطرف 
شود، گفت: در شرایط کنونی همه فعالان این عرصه دچار 
و  چیست  ما  تکلیف  دانیم  نمی  و  اند  شده  سردرگمی 

تجهیزات با چه فاکتوری به کشور وارد می شود.
عضو هیات رئیسه اتحادیه مخابراتی تهران تصریح کرد: تنها 
نگرانی ما از ترخیص تجهیزات در گمرک و تامین نیاز بازار 
است که در این زمینه با گمرک رایزنی شده تا تجهیزات به 

سرعت ترخیص شود و مشکلی در بازار ایجاد نشود.
** اصناف موافق طرح رجیستری هستند 

»اکبر کمیلی نژاد« عضو کمیسیون فناوری اطلاعات اتاق 
اصناف کشور نیز در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی ایرنا 
اظهار داشت: کلیات طرح رجیستری خوب است و باید 
واردکنندگان، عرضه کنندگان و واحدهای صنفی را مجاب 
کنیم که توانمندی اجرای طرح وجود دارد و برنامه ریزی 
های لازم برای هدف گذاری و قیمت گذاری تجهیزات انجام 

شود. 
وی با بیان انتقاد از اینکه اصناف در هیچ کارگروه تخصصی 
مرتبط با طرح رجیستری شرکت نکرده اند، گفت: باید 
نماینده اصناف در این جلسات شرکت می کرد تا نقطه نظر 

فعالان این عرصه نیز در تصمیم گیری ها دیده شود.
کمیلی نژاد اظهارداشت: زمان بر بودن فرآیند ثبت سفارش 
در گمرک سبب شده بیشتر واردکنندگان گوشی تلفن 
همراه هنوز در سامانه ثبت های گمرکی وارد نشده باشند. 

وی افزود: با توجه به زمان بر بودن فرآیند ثبت سفارش تا 
تحویل در گمرک، باید کارگروه های تخصصی همه جوانب 
کار را برای تامین بازار و حفظ تعادل در عرضه و تقاضا پیش 

بینی کرده باشند.
عضو کمیسیون فناوری اطلاعات اصناف کشور تصریح کرد: 
در بحث واردات گوشی تلفن همراه باید از چند واردکننده 
استفاده کنیم و از انحصار خارج شویم زیرا برندهای مختلف 
گوشی های تلفن همراه، مدل های متنوعی به بازار عرضه 
می کنند که بی توجهی به این موضوع می تواند به کمبود 

در بازار منجر شود.
** طرح رجیستری مانع حضور واردکنندگان 

غیررسمی در بازار می شود 
»حمیدرضا دهقانی نیا« مدیرکل فناوری ستاد مرکزی 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز نیز در گفت و گو با ایرنا تاکید کرد: 
مردم نگران گوشی های در دست خود نباشند، زیرا خدمات 

این گوشی ها به روال سابق دریافت خواهد شد.
وی تصریح کرد: افراد به هیچ عنوان نباید هزینه ای بابت 
فروشندگان  برخی  اگر  و  پرداخت کنند  طرح رجستری 
هزینه ای بابت این موضوع مطالبه کردند، از پرداخت آن 

خودداری کنند.
مدیر فناوری مبارزه با قاچاق کالا تاکید کرد: گوشی های 
موجود در بازار و حتی گوشی های قاچاق، پس از اجرای 
طرح رجیستری باید خود را با ضوابط جدید هماهنگ کنند.

وی خاطرنشان کرد: این طرح به صورت گام به گام، مدل 
به مدل و برند به برند برای گوشی های مختلف اجرایی می 
شود تا کسی که در حلقه آخر قرار دارد، زیر پای قاچاقچی 

له نشود.
دهقانی نیا اظهار داشت: اطلاع رسانی لازم درخصوص مدل 

و تاریخ مشمول طرح از طریق رسانه ها انجام می شود. 
وی درباره اینکه گفته می شود با اجرای طرح رجیستری 
واردات تلفن همراه انحصاری می شود، گفت: این سخن 
نادرستی است زیرا این طرح به واردکننده مجوز نمی دهد 
بلکه مجوز واردات توسط سازمان حمایت مصرف کنندگان و 

تولیدکنندگان و مرکز امور اصناف صادر می شود. 
طرح  گفت:  ارز  و  کالا  قاچاق  با  مبارزه  فناوری  مدیر 
رجیستری به واردکننده کمک و اعتماد او را جلب می کند 
و با آغاز این طرح اگر تاکنون واردکننده به بهانه قاچاق، 
بگیرد و سرمایه  باید مجوز  نکرده است،  سرمایه گذاری 
گذاری خود را به صورت هدفمند انجام دهد و سهم بازار 

خود را افزایش دهد. 
وی تاکید کرد: اجرای این طرح به واردکننده رسمی اجازه 
می دهد تا سهم واردات خود را در بازار افزایش دهد و مانع 

حضور واردکنندگان غیررسمی در بازار می شود. 
دهقانی نیا تصریح کرد: در جلسات مختلف با واردکنندگان 
رسمی، آنها گفته اند که آمادگی دارند از خالی شدن بازار از 
یک برند خاص جلوگیری کنند و اگر این واردکنندگان توان 
مالی لازم را نداشتند، دیگر شرکت ها که توان مالی لازم را 

دارند، اقدام به واردات تجهیزات مورد نیاز می کنند.
**همراهی مردم، لازمه موفقیت رجیستری

مصرف  رجیستری  طرح  اجرای  سوم  ضلع  که  آنجا  از 
کنندگان یعنی عامه مردم هستند، انتظار مسئولان این است 
که با هدف ساماندهی بازار، تقویت اقتصاد و خشکاندن ریشه 
های قاچاق و اقتصاد زیرزمینی و تبعات زیانبار ناشی از آن، 

دولت و بخش خصوصی را اجرای این طرح یاری رسانند.
به مخاطره افتادن منافع قاچاقچیان با اجرای این طرح 
موجب شده تا آنگونه که محمدجواد آذری جهرمی وزیر 
اینستاگرام خود  فناوری اطلاعات در صفحه  ارتباطات و 
منتشر کرد، عده ای به دنبال فضاسازی و سوء استفاده از 
شرایط موجود باشند تا بار دیگر مانع اجرای کامل آن شوند.

وزیر ارتباطات در این زمینه نوشت: همزمان با اجرای فاز 
نخست طرح ریجستری که تنها به پایش تلفن های همراه 
موجود در شبکه می پردازد، شاهد سوءاستفاده و فضاسازی 

عده ای از فرصت طلبان در بازار تلفن همراه هستیم.
آذری جهرمی با تاکید بر اینکه اجرای طرح رجیستری 
نباید باعث افزایش قیمت برای مصرف کننده نهایی شود 
خطاب به هموطنان تاکید کرد: طرح رجیستری تاکنون 
هیچ هزینه ای برای بازار تلفن همراه نداشته و نباید ریال 
اضافه ای بیش از ارزش واقعی گوشی به فرصت طلبان 
پرداخت کنند؛ ضمن آنکه نظام عرضه و تقاضا نیز تغییری 
نکرده است. وی ادامه داد: هر چند در این باره نقش دستگاه 
های نظارتی در کنترل و نظارت بر بازار بسیار حائز اهمیت 
است، اما بهترین پاسخ به این موضوع نخریدن گوشی برای 

تنظیم بازار عرضه و تقاضا به نفع مشتری است.

همراهی مردم، لازمه موفقیت رجیستری 

طرح رجیستری تنها راه خروج بازار از سردرگمی 

لیلاز یک تحلیلگر مسایل اقتصادی: 

معافیت های مالیاتی بی منطق لغو شود 
یک تحلیلگر مسایل اقتصادی گفت:»اگر 
قرار بر معافیت مالیاتی باشد، بخش های 
اقتصادی باید از این معافیت ها بهره بگیرند 

و نه نهادها.«
سعید لیلاز در گفت وگو با خبرآنلاین 
درباره میزان معافیت ها و فرار مالیاتی 
اظهارداشت:»به نظر من ملتی که مالیات 
انتظار  تواند  نمی  پردازد،  نمی  را  خود 
دموکراسی داشته باشد و نمی تواند انتظار 
پاسخگویی از حکومت داشته باشد؛دولتی 
که از درآمد نفت استفاده می کند، جواب 
ملت خود را نیز نمی دهد. باید باز هم در 

معافیت های مالیاتی بازنگری شود.«
وی افزود:» هیچ معافیتی از هیچ نهاد و 
سازمانی نباید پذیرفته شده باشد؛ اگر قرار بر معافیت مالیاتی است، بخش های اقتصادی باید 
از این معافیت ها استفاده کنند نه نهادها و دستگاههای متعلق به این گروه یا آن گروه. ممکن 
است دولت اعلام کند که من از بخش صادرات مالیات نمی گیرم یا از بخش کشاورزی به 
دلیل امنیت غذایی یا از سیستان و بلوچستان به دلیل اینکه جزء نقاط محروم است، مالیات 
نمی گیرم. اینها سیاستهای روشن و پذیرفته شده است، اما نمی تواند بگوید از بعضی ها 

مالیات نمی گیرم.«
بازنگری در جایگاه اقتصادی دستگاهها

این تحلیلگر مسایل اقتصاد ایران با تاکید بر اینکه معافیت های اقتصادی به سمت بخش های 
اقتصادی و مناطق جغرافیایی برود،عنوان کرد:» برای بازنگری در معافیت های مالیاتی هم به 
تکنولوژی، هم به یک بازنگری کلی در جایگاه اقتصادی دستگاههای اقتصادی مختلف نیاز 
داریم و درعین حال باید به سمت آزادسازی اقتصادی واقعی حرکت کنیم. یعنی بنگاههای 
اقتصادی کشور را که متاسفانه عمدتا تحت پوشش دولت یا بخش عمومی هستند و صرف 

نظر از اینکه مالیات می دهند یا نه، کارآمدی ندارند، باید به سمت کارآمدی ببریم.«
او اضافه کرد:» بنابراین ساختار اقتصادی ایران باید از بن دگرگون شود و به سمت آزادسازی 
اقتصادی و مقررات زدایی واقعی حرکت کنیم. همچنین باید هدف را خصوصی سازی واقعی 
و رانت زدایی و فسادزدایی در دستور کار قرار بگیرد.« او با بیان اینکه کشور با درآمدهای نفتی 
قابل اداره کردن نیست،تصریح کرد:» تمام دستگاه های کشور بر سر این موضوع باید به یک 
جمع بندی روشن برسند که این کشور دیگر با درآمد نفت، قابل اداره کردن نیست؛ هر دولتی 
هم روی کار باشد، این موضوع صحت دارد. « لیلاز اضافه کرد:» من حدسم این است که تا 
١٠ سال آینده درآمدهای نفتی با هر میزان تغییر قیمت نفت نخواهند توانست بیش از هزینه 
ضروری دولتها را جبران کنند.در واقع در چشم انداز آتی، ما نمی توانیم انتظار داشته باشیم 
که حتی با بهبود قیمت های جهانی نفت خام ، درآمدهای مازادی برای کشور ایجاد شود. 

بنابراین باید  این دولت و دولتهای آتی  به سمت مالیات ستانی برود.«
برنامه ریزی سه یا چهارساله

او با بیان اینکه شرط مالیات ستانی، لغو معافیت های بی منطق و برقراری تکنولوژی 
مالیاتی است،عنوان کرد:»اگر هزینه های جاری و زائد و بی مورد دولت  کاسته شود،دولت 
در برابر مالیات دهندگان پاسخگو خواهد شد. اگر مردم به دولت برای اداره آن مالیات 
می دهند باید خود نیز بتوانند دولت را اداره کنند. بنابراین ارتباط تنگاتنگی بین نظام 
مالیاتی سالم و دموکراسی در همه دنیا وجود دارد.« استاد دانشگاه شهید بهشتی نقطه 
شروع اصلاح ساختاری در اقتصاد کشور را حذف معافیت های مالیاتی دانست و گفت:» 
اگر در یک دوره سـه یا چهار سال سهم درآمدهای مالیاتی کشور را در تولید ناخالص 
کشور را به ١٢ درصد برسانیم،می توان به این درآمدها تکیه کرد.برای همین لازم است 
که درآمدهای مالیاتی به  ١5٠ تا ٢٠٠ هزار میلیارد تومان در سال برسد. چاره ای نیست 
و همه باید شرایط را درک کنند.« او ادامه داد:»  باید بدانیم که روز به روز اقتصاد ما بزرگتر 
و حوائج مان بیشتر می شود و جمعیت مان نیز در حال افزایش است. صادرات نفت کشور 
نسبت به جمعیت در سال ١٣55 تا امروز  یعنی در 4 دهه گذشته سال گذشته، یک 
سوم شده ،این  در حالی است که جمعیت کشور به دو برابر افزایش یافته است.« لیلاز 
گفت:»صادرات نفت خام برای هر ایرانی، طی 4٠ سال گذشته به یک ششم کاهش یافته 
است و این مقدار صادرات نفت دیگر قادر به پوشش دادن حوائج دولت و ملت ایران نیست. 
اگر می خواهیم مثل یونان نشویم باید این موضوع را درک کنیم که دیگر با درآمدهای 
نفتی و درآمدهای قرضی قادر به اداره دولت نیستیم. هزینه جاری دولت حدود  ٣٢٠ هزار 
میلیارد تومان است که کمتر نصف آن را از درآمد مالیاتی تامین می کند و باید آن را دو 
برابر کند.«  او با بیان اینکه ایران با نرخ مالیات ستانی ٢5درصدی، بهشت مالیاتی دنیاست 
،خاطرنشان کرد:» اگر فعالان اقتصای ایران نمی خواهند با همین نرخ مالیات بدهند نیز 
جای سوال زیادی را ایجاد می کند؛ البته تاکید می کنم که مالیات دهندگان حق دارند 
که بگویند معافیت های نهادی و سازمانی را قبول ندارند که البته حرف درستی است. حق 
دارند که بدانند مالیات ها کجا خرج می شود. حق دارند که وقتی اظهانامه های مالیاتی 
خود را درست پر می کنند با مالیات مضاعف سازمان امور مالیاتی مواجه نشوند. اینها همه 
حرفهای درستی است، اما از آن طرف همه باید ٢5 درصد درآمد خود را مالیات بدهند 
و همانگونه که کارمندان و کارگران کشور در حال دادن مالیات هستند، همه مردم باید 

از قانون تمکین کنند.«
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سرمربی تیم ملی برای انتخاب دروازه بان های خود در جام جهانی ٢٠١٨ روسیه با 
چالشی سخت روبه رو خواهد بود.

 تیم ملی فوتبال کشورمان هفت ماه دیگر باید در جام جهانی ٢٠١٨ روسیه بازی های 
خود را آغاز کند، هفت ماهی که برای بازیکنان مدعی حضور در تیم ملی سخت ترین 
و پرالتهاب ترین روزها خواهد بود، بازیکنانی که سعی می کنند خود را در آماده ترین 
سطح نگه دارند، بهترین عملکرد را نشان بدهند، ثبات داشته باشند و البته مراقب باشند 
که مصدوم نشوند تا بتوانند مسافر جام جهانی شوند. آن طور که پیداست و خیلی از 
کارشناسان می گویند، کی روش بازیکنانش را برای جام جهانی انتخاب کرده و در نهایت 
با چند تغییر لیست ٢٣نفره را برای حضور در روسیه اعلام خواهد کرد، اما از این لیست 

٢٣نفره، سه دروازه بان باید انتخاب شوند که شاید چالش اصلی کی روش باشد.
سرمربی پرتغالی تیم ملی برای جام جهانی ٢٠١4 برزیل، با سخت ترین چالش برای 
انتخاب دروازه بان مواجه شد؛ از سویی مهدی رحمتی که آماده ترین دروازه بان وقت 
فوتبال ایران بود از تیم ملی خداحافظی کرد و کی روش دیگر او را به تیم ملی دعوت 
نکرد و از سوی دیگر سایر دروازه بان ها نیز عملکرد چندان مطلوبی نداشتند که کی روش 
را مجبور کرد سراغ دنیل داوری برود، دروازه بان دوملیتی که به تیم ملی اضافه شد و 
کنار سایر دروازه بان ها خودی نشان داد. کی روش از رحمان احمدی که به نسبت سن 
بالایی داشت و در تفکرات او نمی توانست آینده تیم ملی را تضمین کند، در بازی های 
مقدماتی جام جهانی ٢٠١4 استفاده کرد و اتفاقاً عملکرد او جزو عوامل تأثیرگذار در 
صعود تیم ملی به جام جهانی بود. علیرضا حقیقی، سوشا مکانی و حامد لک هم سه 
دروازه بان دیگری بودند که در نهایت از بین آنها حقیقی انتخاب شد تا کنار داوری و 

رحمانی مسافر جام جهانی شود.
در جام جهانی ٢٠١4 برزیل کی روش چالش بزرگی برای انتخاب دروازه بان داشت، 
چون توان فوتبال ایران در این بخش چندان قوی نبود، اما حالا چالش پیش رِوی 
کی روش برای جام جهانی ٢٠١٨ روسیه وارونه است، چندین دروازه بان که همگی 
به نسبت آماده هستند، خود را مدعی حضور در جام جهانی می دانند که باید دید کدام 

سه نفر در نهایت راهی جام جهانی خواهند شد.
علیرضا بیرانوند

دروازه بان شماره یک پرسپولیس و یک سال اخیر تیم ملی جزو مدعیان اصلی است، 
اما با این حال افُت فنی بیرانوند باعث شده کی روش کمی به فکر فرو برود. بیرانوند در 
بازی ایران و سوریه دو اشتباه منجر به گل انجام داد که همین مسئله کلین شیت ایران 
در مقدماتی جام جهانی را از بین برد. حالا بیرانوند تا جام جهانی باید برای ادامه حضور 

در چارچوب دروازه تیم ملی، خود را به شرایط مطلوب تری برساند.
علیرضا حقیقی

دروازه بان شماره یک تیم ملی در جام جهانی ٢٠١4 برزیل با توجه به تفکرات 
کی روش چند پوئن مثبت نسبت به سایر رقبا دارد؛ تجربه بازی در جام جهانی و البته 
حضور در فوتبال اروپا. حقیقی که از جام جهانی ٢٠١4 تا مرحله نخست مقدماتی 
انتخابی جام جهانی ٢٠١٨ روسیه شماره یک تیم ملی بود، پس از یک دوره مصدومیت 
و دوری از اردوها، دوباره از بازی با کره جنوبی و سوریه به تیم ملی اضافه شده است. 
عملکرد حقیقی در لیگ سوئد باعث شد کی روش دوباره او را به تیم ملی برگرداند و 
حالا این دروازه بان هم مدعی جدی پیراهن شماره یک تیم ملی برای جام جهانی است.

حامد لک
دروازه بانی که این فصل در فولاد عملکرد مثبتی داشته است، در بازی با توگو شانس 
بازی را پیدا کرد تا کی روش عملکرد او را زیر نظر بگیرد. لک در جام جهانی قبلی هم 
مورد توجه کی روش بود، اما پس از اردوی آفریقای جنوبی از لیست خط خورد و یک 
مصاحبه پس از آن باعث شد مدت ها از تیم ملی دور باشد. حالا که لک برگشته و اعتماد 
کی روش را جلب کرده است، باید دید می تواند در لیست بازیکنان حاضر در جام جهانی 

٢٠١٨ حضور داشته باشد یا نه.
رشید مظاهری

عملکرد باثبات دروازه بان شماره یک ذوب آهن این اطمینان را به کارلوس کی روش 
داد که رشید مظاهری می تواند مدعی حضور در تیم ملی باشد. هرچند در برخی اردوها 
نامی از او در میان نبود، اما مظاهری همچنان در تفکرات کی روش جا دارد که برای بازی 
دوستانه با توگو و روسیه هم در اردو حضور داشت. مظاهری نیز مانند سایر رقبایی که 

دارد در چند ماه تا جام جهانی باید تمام توانایی های خود را به معرض نمایش بگذارد.
محمدرضا اخباری

دروازه بان جوان سایپا تا پیش از شروع فصل جدید جزو ثابت ترین نفرات لیست تیم 
ملی بود، با این حال مشخص نیست که چه اتفاقی افتاد تا کی روش قلم قرمز روی نام 
محمدرضا اخباری کشید. هرچند نمی توان گفت قلم قرمز کی روش روی نام اخباری 
برای همیشه است و باید منتظر ماند تا بلکه در اردوهای بعدی این دروازه بان دوباره در 

لیست قرار بگیرد.
سوشا مکانی

حضور سوشا مکانی در اردوهای تیم ملی هیچ وقت ثبات نداشته است. گزینه حضور 
در جام جهانی ٢٠١4 برزیل که اتفاقاً همراه تیم ملی در جشن صعود اولسان کره جنوبی 
نیز حضور داشت، در چند سال اخیر یک بازی رسمی مقابل سوریه در مالزی انجام داد، 
دیداری که در زمین باتلاق سرمبان مالزی با تساوی بدون گل خاتمه یافت تا حتی 
خیلی ها بگویند مکانی به دلیل حضور در ترکیب ثابت و بسته نگه داشتن دروازه تیم 
ملی دوباره به اردوها دعوت خواهد شد، با این حال مکانی هم در اردوهای اخیر نبوده 
تا شانس کمتری نسبت به سایر رقبا داشته باشد، از سوی دیگر مکانی در تیم میوندالن 
در لیگ دسته دوم نروژ حضور دارد که شاید همین مسئله به او کمک کند تا دوباره به 

تیم ملی برگردد و چه بسا مدعی حضور در جام جهانی شود.
عابدزاده، حسینی و ...

برخی دروازه بان ها هستند که هرچند تاکنون به تیم ملی دعوت نشده اند، اما این 
شانس را دارند که زیر نظر کارلوس کی روش امتحانی پس بدهند. امیر عابدزاده یکی 
از این دروازه بان هاست، بازیکنی که تجربه حضور در تیم امید را هم دارد و حالا در تیم 
ماریتیموی پرتغال توانسته خودی نشان بدهد و بسته نگه داشتن دروازه اش مقابل 
اسپورتینگ لیسبون حسابی به چشم آمد، ازاین رو برخی معتقدند شاید عابدزاده هم 

به زودی در جمع مدعیان پیراهن شماره یک تیم ملی قرار بگیرد.
سیدحسین حسینی، دروازه بان استقلال هم پس از نیمکت نشین کردن سیدمهدی 
رحمتی می تواند با عنصر جوانی و البته حضور در استقلال به یکی از گزینه های حضور 
در اردوهای تیم ملی تبدیل شود. باید دید تا فاصله باقیمانده به جام جهانی دیگر کدام 
دروازه بان ها می توانند خود را وارد گردونه رقابت کنند تا چالش کی روش را برای انتخاب 

سه دروازه بان نهایی بیشتر از قبل کنند.

 قلیان به شخص آسیب می زند، با دروغ مبارزه کنید 

حرفهای متفاوت علی کریمی درباره رای 
کمیته اخلاق 

فرصت گفت و گو با علی کریمی همیشه مغتنم است، به خصوص اگر او مدتی را در 
سکوت گذرانده و پای ماجرایی تازه در بین باشد . 

علی کریمی سرمربی سابق نفت تهران درپی رای کمیته اخلاق درباره دو بازیکن 
استقلال و پرسپولیس که تصاویر آنها به شکل تخریب کننده ای  در شبکه های 
اجتماعی منتشر شده است، می گوید: البته من همیشه با قلیان مخالف بوده و هستم 
و به خصوص چون این مسئله بین فوتبالیست ها باب شده، دوست دارم به خاطر خود 
آنها و لطمه ای که ممکن است به حرفه و درآمدشان بخورد یک فکری در این باره 
بشود؛ اما مسئله این است که این یک موضوع شخصی است. قلیان کشیدن غیرقانونی 
نیست و حتی ضد عرف هم نیست . وقتی در همه جای مملکت قلیان به صورت آزاد 
عرضه می شود پس مصرف آن هم جرم نیست، اگرچه فوتبالیست ها بهتر است این 

کار را نکنند، چون به سیستم کاری شان آسیب می رساند .
کریمی با اشاره به یکی از هم تیمی هایش در بایرن ادامه می دهد: ما در بایرن بازیکنی 
داشتیم که بین دو نیمه و اول و آخر بازی سیگار می کشید . مجله بایرن را دست می 
گرفت و می رفت به دستشویی و آنجا یک نخ سیگار دود می کرد چون احتمالا به 
تمرکزش کمک می کرد . او از بهترین های بایرن بود و چون این تصمیم به حیطه 
شخصی اش ربط داشت هیچ کس حرفی به او نمی زد، چون او در زمین کارش را 
خوب انجام می داد. الان هم اگر این فوتبالیست ها آدم های ممتازی باشند، بهتر است 
برخوردی که با آنها می شود در حد صحبت و نصیحت باشد، نه این که قبل از مهمترین 
بازی سال خبر را در بوق و کرنا کنند و آبروی آدم ها را ببرند . اگر واقعا هدف پاکسازی و 
کمک به فوتبال است، راههای بهتری داریم و البته خود باشگاه ها باید در این امر پیش 
قدم باشند و از بازیکنان و سرمایه های انسانی شان مراقبت کنند . طبعا اگر در تست 
های پزشکی و فنی اگر رد مصرف قلیان مشخص باشد و در عملکرد بازیکن تاثیر بگذارد 
باید با او برخورد کرد؛ اما به نظر من این در حیطه باشگاه و سرمربی است؛ تازه مگر 
فوتبالیست های ما و بحث قلیان کشیدن شان مسئله جدیدی است؟ الان سالهاست 
این مسئله در فوتبال است و زمان مطرح شدنش برای من عجیب است و البته به چهره 
فوتبال ایران آسیب می زند و رسانه های آن ور آبی  هم این مسئله را سوژه می کنند. 
کاپیتان سابق تیم ملی ایران در ادامه حرفهایش گفت: من یک موضوع دیگر را مطرح 
می کنم؛ این که آیا این بحث قلیان اخلاقی هست یا نه؟ چون موضوع در کمیته اخلاق 
مطرح شده و سوالم این است که آیا موضوعات اخلاقی مهمتری در فوتبال اتفاق 
نمی افتد؟ چیزهایی مثل دروغ یا مثلا پول گرفتن از آدم های بدبختی که به سودای 
فوتبالیست شدن گول بعضی آدم های شناخته شده را می خورند؟ آیا پاکسازی فوتبال 
و رساندن آن به جایی که بگوییم اخلاق در آن هست باید از قلیان شروع شود یا از 
مبارزه با دروغ گویی آدم هایی که حضورشان به کلیت فوتبال آسیب می رساند؟ این ها 
اگر قلیان می کشند به خودشان لطمه می زنند؛ اما آدم های زیادی هستند که مدام در 
حال ضربه زدن به فوتبال هستند که تعداشان الی ماشاء الله کم هم نیست .  او در پایان 
حرفهایش با تبریک به تیم نوجوانان و عباس چمنیان درباره شایعه مجدد بازگشت به 
نفت تهران و سرمربیگری دوباره در این باشگاه با گروه جدید هم می گوید: در هیچ 

شرایطی به نفت برنمی گردم چون مسئله حضور من در این تیم دیگر لوث شده.

شوک بزرگ به اردوی آبی ها پیش از دربی ٨5

نورافکن بازی با پرسپولیس را از دست داد
ستاره دربی ٨5 نمی تواند در بازی روز پنجشنبه برابر پرسپولیس تیمش را همراهی 
کند. امید نورافکن در دربی ٨4 اولین بار بازی با پرسپولیس را تجربه می کرد اما او در 

این بازی آنقدر خوب کار کرد که به پدیده و البته ستاره آن بازی تبدیل شد.
 امید نورافکن که امید زیادی داشت در بازی روز پنجشنبه بتواند در ترکیب استقلال به 
میدان برود، در یکی از تمرین های این نیم مصدوم شد و بازی با نساجی در مرحله یک 
هشتم نهایی جام حذفی را از دست داد اما پیش بینی می شد این بازیکن بتواند در بازی 
روز پنجشنبه برابر پرسپولیس بازی کند که این اتفاق نخواهد افتاد. امید نورافکن که در 
٢ فصل اخیر بازی های خوبی انجام داده است، با مصدومیت بدموقع روبرو شده است 
و با این حساب باید بازی با پرسپولیس از خانه تماشا کند. البته قرار است کادرپزشکی 
استقلال فردا از پای مصدوم نوارفکن تست بگیرند تا تکلیف او برای بازی در دربی 
مشخص شود اما با توجه به اینکه او حدود دو هفته دور از تمرینات بوده است، حتی 
اگر فردا هم اجازه حضور در تمرینات را پیدا کند، با توجه به ٢ روز فرصت باقی مانده تا 

بازی با پرسپولیس  جایی در ترکیب استقلال نخواهد داشت.
با این شرایط اگر شفر بخواهد برابر پرسپولیس با دو هافبک دفاعی بازی کند، به احتمال 

فراوان امید ابراهیمی و فرشید باقری در این پست به میدان خواهند رفت.

نام »آزمون« در میان ۶ ستاره ی زیر ۱۹ سال آسیا
نام مهاجم ایرانی در فهرست ٦ ستاره مرحله مقدماتی مسابقات قهرمانی زیر ١٧ سال 
AFC دیده می شود. مرحله مقدماتی مسابقات قهرمانی زیر ١٩ سال آسیا از سه شنبه 
این هفته  با حضور 4٢ تیم در ١٠ گروه برگزار می شود. این بازی ها فرصتی است که 
 AFC  جوانان مستعد خود را نشان دهند و آینده خود را تضمین کنند. به همین خاطر
به ٦ ستاره ای که در رقابت های دوره گذشته درخشیدند اشاره کرد که سردار آزمون، 
مهاجم ایرانی در میان آن ها دیده می شود. سایت AFC درباره او نوشت: ستاره ایرانی در 
مرحله مقدماتی مسابقات قهرمانی جوانان آسیا حضور داشت و پیش از این که به تیم  
 ملی بزرگسالان راه پیدا کند توانست در فوتبال اروپا پا به توپ شود. آزمون در قهرمانی 
جوانان آسیا به همراه تیم زیر ١٧ سال ایران درخشید و در کانون توجه قرار گرفت. این 
موضوع باعث شد زمانی که تنها ١٨ سال سن داشت به روبین کازان روسیه بپیوندد. 
در جریان مرحله مقدماتی قهرمانی جوانان، آزمون در پیروزی ٦ بر یک ایران برابر لبنان 
بهترین عملکرد را داشت و توانست علاوه بر دبل، یک پاس گل نیز بزند. پیشرفت 
مهاجم ایرانی ادامه  پیدا کرد تا جایی که او اکنون با ٢٢ سال سن در ٢٨ بازی ملی ٢٢ 
گل به ثمر رسانده است.  پنج ستاره دیگر احمد الخلیل اماراتی، ژانگ یونینگ چینی، 

یویا کوبو ژاپنی، اکرم عفیف قطری و چاناتیپ سونگراسین معرفی شدند.

جابر بهترین گلزن دربی؛ اگر بازی کند
در بین بازیکنان حال حاضر دربی که سابقه گلزنی در این مسابقه بزرگ را دارند، اوضاع 
استقلالی ها بهتر است . در بین بازیکنان استقلال جابر انصاری، امید ابراهیمی،سجاد 
شهباززاده،فرشید اسماعیلی وعلی قربانی سابقه گلزنی به حریف را دارند .در این میان 
جابر انصاری ٢بار در این مسابقه بزرگ گل زده است که البته مشخص نیست او به 
میدان برود . اما در بین پرسپولیسی های حاضر، علی علی پور و سید جلال حسینی 
در این مسابقه گل زده اند والبته اگر محسن مسلمان اجازه بازی پیدا کند، ٣نفر سابقه 
دار گلزنی به رقیب بزرگ در دربی هستند. در جمع پرسپولیسی های فصل، مهدی 
طارمی هم به استقلال گل زده است اما او در دوران محرومیت به سر برده و نمی تواند 

در دربی ٨5 به میدان برود.

حیدری داور دربی ۸۵ شد، سخندان و 
علی نژاد کمک داور

اسامی داور و کمک داوران بازی پرسپولیس و استقلال مشخص شد. قضاوت هشتاد 
و پنجمین مصاف تیم های فوتبال پرسپولیس و استقلال به بیژن حیدری سپرده شد. 
رضا سخندان و سعید علی نژادیان حیدری را در قضاوت این دیدار همراهی خواهند 
کرد. تیم های فوتبال پرسپولیس و استقلال در چارچوب هفته دهم لیگ برتر از ساعت 

١٦:4٠ روز پنجشنبه این هفته در ورزشگاه آزادی به مصاف هم خواهند رفت.

 یک چارچوب و چند مدعی

مدعیان شماره یک 
تیم ملی در
 جام جهانی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه 
دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد 

مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
١- رای شماره ١٣٩٦٦٠٣٣٠٠٠٢٠٢١4٧١ مربوط به پرونده 
حمید  سید  آقای   ١٣٩١١١44٣٠٠٠٢٠١٦4٦٢ کلاسه 
یعقوبی فرزند سید مصطفی متولد ١٣55/٢/١٠ در دو دانگ 
مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
از  مساحت ششدانگ ١١4 مترمربع پلاک شماره ٦ فرعی 
١5٦٧ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی متقاضی آقای 
سیدحمید یعقوبی به اتفاق آقایان سیدمحمد و سید قدرت اله 
یعقوبی برابر سند قطعی از وراث آقای اسماعیل افسر مالک 

مشاعی رسمی بالسویه خریداری نموده اند.)م الف 5٧٢٧(
٢- رای شماره ١٣٩٦٦٠٣٣٠٠٠٢٠٢١4٧٣ مربوط به پرونده 
اله  قدرت  سید  آقای  کلاسه ١٣٩١١١44٣٠٠٠٢٠١٦4٦4 
یعقوبی فرزند سید مصطفی متولد ١٣5٢/١١/٢٦ در دو دانگ 
مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
از  مساحت ششدانگ ١١4 مترمربع پلاک شماره ٦ فرعی 
١5٦٧ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی متقاضی آقای 
سید قدرت اله یعقوبی به اتفاق آقایان سیدمحمد و سید حمید 
یعقوبی برابر سند قطعی از وراث آقای اسماعیل افسر مالک 

مشاعی رسمی بالسویه خریداری نموده اند .)م الف 5٧٢٧(

٣- رای شماره ١٣٩٦٦٠٣٣٠٠٠٢٠٢١4٧٢ مربوط به پرونده 
محمد  سید  آقای   ١٣٩١١١44٣٠٠٠٢٠١٦4٦٣ کلاسه 
یعقوبی فرزند سید مصطفی متولد ١٣٦٠/١٢/١4 در دو دانگ 
مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
از  مساحت ششدانگ ١١4 مترمربع پلاک شماره ٦ فرعی 
١5٦٧ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی متقاضی آقای 
سید محمد یعقوبی به اتفاق آقایان سیدقدرت اله و سید حمید 
یعقوبی برابر سند قطعی از وراث آقای اسماعیل افسر مالک 

مشاعی رسمی بالسویه خریداری نموده اند .)م الف 5٧٢٧(
4- رای شماره ١٣٩٦٦٠٣٣٠٠٠٢٠٢١5٩٠ مربوط به پرونده 
کلاسه ١٣٩١١١44٣٠٠٠٢٠١٧٧٩٢ آقای محمود رشیدی 
فرزند همتعلی متولد ١٣5٠/٦/١ در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ١١4 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ٢٢٨١ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از بتول زند .)م الف ١5٩٠(

5- رای شماره ١٣٩٦٦٠٣٣٠٠٠٢٠٢١4٦5 مربوط به پرونده 
صفائی  حسن  آقای   ١٣٩١١١44٣٠٠٠٢٠١٦٨٦٧ کلاسه 
دهقان فرزند علی متولد ١٣54/٠٣/٠١ در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ٦5 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ٢٣٧4 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی 

فلاح .)م الف 5٧4٢(
٦- رای شماره ١٣٩٦٦٠٣٣٠٠٠٢٠١٩4٢٨ مربوط به پرونده 

کلاسه ١٣٩١١١44٣٠٠٠٢٠١١٢٠٣ آقای علی بیرامی فرزند 
رحمان در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به استثناء ثمنیه اعیانی به مساحت ١١5/٣٠ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ١٨5٢ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت 

مشاعی.)م الف 5٧٣٧(
٧- رای شماره ١٣٩٦٦٠٣٣٠٠٠٢٠٢١4٧5 مربوط به پرونده 
کلاسه ١٣٩١١١44٣٠٠٠٢٠١٣١٩٧ آقای علی بیرامی فرزند 
رحمان متولد ١٣٣٣/٦/٧در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت ٣٨/5٠ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ١٨5٢- اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از طرف خانم خدیجه 

موسوی حرمی .)م الف 5٧٣٧(
٨- رای شماره ١٣٩٦٦٠٣٣٠٠٠٢٠٢١4٧٦ مربوط به پرونده 
کلاسه ١٣٩١١١44٣٠٠٠٢٠١١١٩٩ آقای علی بیرامی فرزند 
رحمان متولد ١٣٣٣/٦/٧ در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
بنا شده به مساحت ١44مترمربع پلاک  که در آن احداث 
شماره فرعی از ١٨5٢ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی از خانم خدیجه موسوی حرمی 

.)م الف 5٧٣٧(
٩- رای شماره ١٣٩٦٦٠٣٣٠٠٠٢٠١٩٣٢٢ مربوط به پرونده 
بیرامی  مهدی   ١٣٩١١١44٣٠٠٠٢٠١٧١٢٧آقای  کلاسه 
فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت ١١٩/٢١ مترمربع پلاک شماره 

فرعی از ١٨5٢ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 

)5٧٣٧
به  ١٣٩٦٦٠٣٣٠٠٠٢٠٢١٨٣١مربوط  شماره  رای   -١٠
بهرام  ١٣٩١١١44٣٠٠٠٢٠٠٧٦٠٨آقای  کلاسه  پرونده 
جعفری فرزند قدرت متولد ١٣4٧/٣/١ در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 5٠/١٠٨ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ٢١٧١ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

حسین براتی .)م الف 5٧5٢(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از 
نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت 
به فاصله ١5 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت ٢ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و 
رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض 
به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به 
توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/08/02 
تاریخ انتشار دوم: 1396/08/17
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی مزایده نوبت دوم
به موجب نیابت واصله از شعبه اول اجرای احکام مدنی قم ، محکوم علیه به نام 
میثم زرگری فرزند احمدرضا به پرداخت محکوم به به مبلغ ١٦٨/٠٠٠/٠54 ریال در 
حق محکوم له عباس نجفی و نیم عشر در حق صندوق دولت به مبلغ ٠٠٠/٠٠٠/4 
ریال محکومیت حاصل و نامبرده در راستای تامین محکوم به مقدار ٦ ساعت 
آب چاه معروف به احمدلو در دشت طغرود را معرفی نموده است. حسب اعلام 
کارشناس ، بر اساس میزان آبدهی چاه و شرایط موجود بهای هر ساعت آب را به 
مبلغ ١٠5/٠٠٠/٠٠٠ ریال و بهای کل ٦ ساعت آب را ٦٣٠/٠٠٠/٠٠٠ ریال ارزیابی 
نموده و پس از ابلاغ به طرفین مصون از اعتراض مانده و قطعیت حاصل نموده و 
در مرحله اول به فروش نرفته است. بر این اساس مقرر شد مزایده میزان ١ ساعت 
و ٣٨ دقیقه و ٣٠ ثانیه از میزان آب فوق که برابر محکوم به و نیم عشر می باشد 
در نوبت دوم در تاریخ : سه شنبه ١٣٩٦/٨/٣٠ از ساعت ١٠ الی ١١ صبح در محل 
اجرای احکام دادگاه عمومی بخش جعفرآباد قم برگزار گردد . قیمت مزایده از مبلغ 
کارشناسی آغاز و به کسانی که بالاترین قیمت را پیشنهاد نمایند واگذار خواهد شد. 
برنده مزایده می بایستی ده درصد مبلغ مزایده را نقدا و فی المجلس و مابقی را ظرف 
مدت یکماه پرداخت نماید ، در غیر این صورت سپرده او پس از کسر هزینه مزایده به 

نفع صندوق دولت ضبط خواهد شد.
مدیر دفتر اجرای احکام دادگاه عمومی بخش جعفرآباد قم - صفائی زاده

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

رئیس کمیته اخلاق در خصوص بررسی پرونده های دلالی و فساد در فوتبال  و 
همچنین رای این کمیته در رابطه با بازیکن استقلال و پرسپولیس با سایت فدراسیون 

فوتبال گفتگو کرد.
مرتضی تورک، رئیس کمیته اخلاق در خصوص فعالیتهای این کمیته در زمینه مبارزه 
با فساد و دلالی گفت: در طول یک سال گذشته کمیته اخلاق با مدیریت جدید خود و 
با حمایت هیات رئیسه و سایر دوستانی که دغدغه و نگرانیشان در بحث دلالی و وجود 
چالش های بحث اخلاقی و فساد در جامعه بود، فعالیت خود را آغاز کرد.وی ادامه داد:عمده 
وقت و توان خود را در حوزه شناسایی آسیب ها و چالش های اصلی در خصوص دلالی و 
فساد مالی گذاشتیم چرا که گزارش هایی به ما رسید که در حوزه فوتبال تخلفاتی صورت 
می گرفت. پس از پیگیری های مختلف با یکسری از موانع اصلی مورو به رو بودیم. یعنی 
با اشخاصی مواجه می شدیم که  بیرون از خانواده فوتبال بوده و جرایمی که انجام می 
دادند مربوط به مستطیل سبز می شد.  بر همین اساس رسیدگی تخلفات آنها  برعهده 
کمیته اخلاق نبود و با کمک گرفتین و همیاری نیروی انتظامی،پلیس امنیت و دادسرای 
ویژه فرهنگ که جرایم ورزشی را دنبال می کند، توانستیم ٨ نفر از افرادی را که دلالی و یا 
کلاهبرداری کرده بودند  را مشخص و به مراجع قضایی مربوطه معرفی کنیم و در نهایت 
منجر به بازداشت این افراد شد. در واقع این افراد با فریب دادن خانواده ها از آنها پول هایی 
را دریافت و به بهانه اینکه فرزندان خانواده ها را در تیم های مطرح به استخدام در می 
آورند، از آنها مبالغ مختلفی را دریافت می کردند. چندین پرونده مهم در کمیته اخلاق 
وجود داشته و برخی از آنها اطلاع رسانی شده و برخی به دلایلی  از قبیل حفظ آبروی افراد 
وجود دارد، منتشر نشده و در ماه های آینده اطلاع رسانی دقیقی در خصوص فعالیتهای 
این کمیته ارائه خواهیم کرد. طی هفته ها و ماه های گذشته کمیته اخلاق پرونده های 

مهمی را بررسی و اطلاع رسانی دقیقی در این زمینه داشته است.
رئیس کمیته اخلاق با اشاره به اینکه قبل از شروع فصل جدید رقابتهای لیگ همایشی 
را  به جهت آشنایی و اطلاع رسانی از فعالیتهای این کمیته برگزار کرده، گفت: همایشی را 

سال گذشته برگزار کرده و به همه رسانه ها اعلام کردیم که هرگونه مطلبی که منجر به 
بد بینی در جامعه فوتبال می شود را با ارائه مستندات و یا گزارشاتی که دارند، در اختیار 
ما قرار بدهند. برخی از رسانه ها و نشریات با ما همکاری داشته و برخی هم فقط به صرف 
اطلاع رسانی با ما همکاری کردند. باز هم از طریق سایت رسمی فدراسیون فوتبال اعلام 
می کنیم که کمیته اخلاق آمادگی این را دارد تا گزارشات را بررسی و در جهت  سالم 
سازی در فضای فوتبال کشور اقدام کند. در واقع اصل رسیدگی کمیته اخلاق مبارزه با 
دلالی در فوتبال و کسب منافع و ثروت های نامشروع از بازیکنان و خانواده است.وی در 
پاسخ به این سوال که نگاه کمیته اخلاق در رابطه با رفتار غیر حرفه ای و غیر ورزشی 
برخی از ورزشکاران و افرادی که به نوعی در فوتبال فعالیت می کنند چیست، گفت: بدون 
شک برای مردم و دست اندرکاران  این سوال وجود دارد که چطور می شود یک ورزشکار 
برای یک جامعه الگو است اما مرتکب رفتارهای نا مناسب و غیر اخلاقی می شود؟ ابتدا 
اصل  و برنامه را بر این گذاشتیم که از باب تذکر، ارشاد و پیشگیری با افرادی که مرتکب 
تخلفی میشوند، رفتارکنیم که خوشبختانه این برنامه ما موثر واقع شد و نتایج مثبتی 
داشت به گونه ای که باعث تشکر و تقدیر افراد مختلف شده است. بعضا با رصد کردن 
رفتارهای بازیکنان و یا عواملی که مورد تذکر کمیته اخلاق قرار گرفته بودند، خوشبختانه 
با رفتار مناسب و رعایت کامل موارد از سوی آنها مواجه شدیم و این امر نشان می دهد که 
کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال در مسیر درستی حرکت می کند.وی در خصوص حضور 
ورزشکاران در اماکنی که مناسب و جایز نیست گفت: در بحث حضور ورزشکاران در 
اماکنی که جایز نیست، نیز تذکراتی داده ایم.در حوزه دخانیات و مصرف سایر موادی که 
برای سلامتی افراد مضر بوده نیز هشدار و تذکرات لازم را مطرح کرده ایم. دربخش قانون 
جامع کنترل و مبارزه ملی با دخانیات  آمده است که استعمال مواد دخانیات در اماکن 

عمومی جرم محسوب می شود.
وی ادامه داد:با توجه به اینکه فوتبال بسیار پر طرفدار بوده و علاقمندان ساعتها وقت 
برای تماشای یک دیدار یا بازیکن مورد علاقه خود صرف می کنند و در نهایت با رفتار غیر 

ورزشی برخی از ورزشکاران ، شاهد این هستیم که در رسانه ها مواردی مطرح می شود 
که ناخوشایند است.بارها از طریق مراجع پزشکی و به صورت علمی اعلام شده که یک 
قلیان برابر با ٢٠٠ نخ سیگار است. چطور می شود ورزشکاری که در سطح لیگ برتر بازی 

می کند، دست به چینین رفتاری بزند؟
 وی گفت: بر همین اساس کمیته اخلاق از ابزار برخورد یعنی همان دستور موقت 
استفاده کرد . تورک در پایان در پاسخ  این سوال که آیا توضیحی درباره پرونده بازیکنان 
اسقلال و پرسپولیس دارید، گفت: متاسفانه بعضا شاهد رفتار غیر اخلاقی و غیر ورزشی 
توسط برخی از بازیکنان هستیم. در ماه های گذشته در فضای مجازی و رسانه ای اخبار 
مختلفی از این قبیل رفتار ها منتشر شد. پیشکسوتان ما در دورانی که فوتبال بازی می 
کردند به هیچ وجه شاهد این قبیل رفتارها )بازیکنی با هم تیمی خودش یا تیم رقیب 
درگیری یا نزاع پیدا کند و یا منجر به چاقوکشی شود( نبودند. اما اکنون شرایط متفاوته 
شده است.  در جایی که کمیته اخلاق لازم است ورود کند هم از جهت برخورد با مرتکبین 
یک رفتار غیر اخلاقی و هم از جهت پیشگیری، مجبور به ورود هستیم. در این پرونده که 
مربوط به بازیکنان استقلال وپرسپولیس است، طی هفته های گذشته اخبار و مستندانی 
به ما رسید که در دستور رسیدگی و اقدام قرار داشت. طبق مقررات کمیته اخلاق، در 
چینین مواردی امکان صدور دستور موقت وجود دارد و ما از این ظریفت استفاده کردیم. 
چنانچه بازیکنان مورد نظر دفاعیات و مستنداتی داشته باشند، می توانند ارائه دهند که 
در مرحله رسیدگی مورد توجه قرار بگیرد و زمان رسیدگی را روز سه شنبه ٢ آبانماه 
مشخص کرده ایم. بر اساس مستندانی که در پرونده غفوری و مسلمان وجود دارد، دستور 
موقتی صادر شده و در جلسه رسیدگی به پرونده این دو بازیکن را برگزار خواهیم کرد. این 
دوبازیکن به به همراه نماینده و یا وکیل خود در جلسه کمیته اخلاق حضور خواهند داشت  
تا مستندات خود را ارائه کنند و در اسرع وقت رای این پرونده صادر خواهد شد. هدف ما 
محروم کردم هیچ بازیکنی در حوزه فوتبال به نا حق نیست . ضمن اینکه غفوری و مسلمان 

فردا اگر مستندات مناسبی ارائه کنند، ممکن است حکم دستور موقتشان لغو شود.

 کمیته اخلاق: محرومیت مسلمان و وریا لغو می شود

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

١- رای شماره ١٣٩٦٦٠٣٣٠٠٠١٠١١٠٢٩ مربوط به پرونده کلاسه ١٣٩5١١44٣٠٠٠١٠٠١٧54 خانم زهرا اسماعیلی 
خورآبادی فرزند محسن در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ٧٨ مترمربع پلاک شماره 
٩5٢٦ و ٩5٢٧ اصلی واقع در قم بخش ١ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث معصومه 

رضائی قمی احدی از وراث غلامرضا رضائی قمی .)م الف 5٧٣٢(
٢- رای شماره ١٣٩٦٦٠٣٣٠٠٠١٠١١٠٢٨ مربوط به پرونده کلاسه ١٣٩5١١44٣٠٠٠١٠٠١٧5٣ آقای حسن طبای جبلی 
فرزند رجبعلی در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ٧٨ مترمربع پلاک شماره ٩5٢٦ و ٩5٢٧ 
اصلی واقع در قم بخش ١ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث معصومه رضائی قمی 

احدی از وراث غلامرضا رضائی قمی .)م الف 5٧٣٢(
٣- رای شماره ١٣٩٦٦٠٣٣٠٠٠١٠١٢٣٧٣ مربوط به پرونده کلاسه ١٣٩٦١١44٣٠٠٠١٠٠٠45٣ خانم عاطفه زارع زردینی 
فرزند عبدالخالق در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ١٦5 مترمربع پلاک شماره ١٠٢٧5 

اصلی واقع در قم بخش ١ حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م الف 5٧5٧(
4- رای شماره ١٣٩٦٦٠٣٣٠٠٠١٠١٢٣٧٢ مربوط به پرونده کلاسه ١٣٩٦١١44٣٠٠٠١٠٠٠45٢ خانم فاطمه السادات میر 
خلیلی فرزند سیدحسین در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ١٦5 مترمربع پلاک شماره 

١٠٢٧5 اصلی واقع در قم بخش ١ حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م الف 5٧5٧(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ١5 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ٢ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا 
به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.

تاریخ انتشار اول: 1396/08/02 
تاریخ انتشار دوم: 1396/08/17
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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بهترین مواد غذایی برای افراد مبتلا به سرطان 
هنگام مواجهه با یک بیماری جدی مانند سرطان، برنامه ریزی برای وعده های غذایی 
احتمالا آخرین چیزی است که به آن فکر می کنید. اما دنبال کردن یک رژیم غذایی سالم 

بخشی مهم از یک برنامه درمانی کارآمد محسوب می شود.
مصرف مواد غذایی خوب و مغذی دارای اثرات جسمانی، روانی و احساسی است. غذایی 
که مصرف می کنید، انرژی مورد نیاز شما طی روند درمان را تامین می کند. همچنین، 
غذا خوردن لذت بخش است و زمانی که مواد مغذی لازم را دریافت کنید احساس بهتری 

در شما شکل می گیرد.
رب یا سس گوجه فرنگی

 سس های گوجه فرنگی نه تنها از محتوای بالای ویتامین C بهره می برند، بلکه گوجه 
فرنگی به از بین بردن مزه بد دهان در برخی از بیماران مبتلا به سرطان که دوره شیمی 
درمانی را می گذرانند، کمک می کند. سس های گوجه فرنگی که بدون ادویه هستند 

را مصرف کنید. اگر دارای زخم های دهانی هستید از مصرف گوجه فرنگی پرهیز کنید.
ماهی چرب 

ماهی های سالمون، تن و ساردین نه تنها سرشار از پروتئین برای مبارزه با خستگی 
هستند، بلکه نیروگاه هایی مغذی محسوب می شوند. آنها از محتوای بالای اسیدهای 
چرب امگا-٣ بهره می برند که می تواند به قوی نگه داشتن عضلات کمک کند. همچنین، 
ویتامین B١٢ که بدن برای تولید گلبول های قرمز به آن وابسته است و ویتامین D که 
عنصری کلیدی برای سلامت استخوان ها محسوب می شود، از دیگر مواد مغذی موجود 

در ماهی های چرب هستند.
ترکیب خوراکی های مغذی

زمانی که انرژی و اشتهای شما افت می کند، مصرف مواد غذایی سرشار از مواد مغذی 
می تواند به دریافت کالری مورد نیاز بدن و همچنین ویتامین ها، مواد معدنی و چربی های 
مفید کمک کند. بر همین اساس، مصرف یک مشت تریل میکس )ترکیبی از گرانولا، میوه 
خشک، مغزهای خوراکی و گاهی اوقات شکلات(، مغزهای خوراکی یا حتی یک قاشق کره 

بادام زمینی می تواند گزینه خوبی باشد.
محصولات لبنی

 کلسیم، ویتامین D، و پروتئین موجود در محصولات لبنی به حفظ سلامت استخوان 
ها کمک می کنند. با انتخاب ماست یا کفیر از مزایای پرورش باکتری های خوب روده نیز 
بهره مند می شوید. اگر گیاهخوار هستید یا علاقه ای به شیر ندارید می توانید آب پرتقال 

غنی شده با کلسیم، شیر برنج، یا شیر سویا را مد نظر قرار دهید.
گوشت بدون چربی مرغ و بوقلمون

 گوارش گوشت بدون چربی مرغ یا بوقلمون آسان است، در شرایطی که از محتوای بالای 
پروتئین نیز سود می برید. گوشت بدون چربی مرغ یا بوقلمون انتخاب بهتری نسبت به 
گوشت قرمز محسوب می شود. گوشت قرمز ممکن است موجب افزایش التهاب شده و به 

شکل گیری بیماری های مزمن مانند بیماری قلبی منجر شود.
سبزیجات برگدار تیره

 بروکلی، کیل، کاهوی رومی، اسفناج، شاهی آبی و دیگر سبزیجات برگدار از محتوای 
بالای کلسیم برای کمک به سلامت استخوان ها، فولات و آهن برای بهبود تولید خون، 
و منیزیم که برای بسیاری از عملکردهای بدن ضروری است، اما اغلب در زمان درمان 

سرطان سطوح آن افت می کند، برخوردار هستند.
نخود و لوبیا

 نخود و لوبیا دارای سطوح بالای پروتئین هستند که پشتیبان عضلات بوده، در شرایطی 
که به تامین انرژی مورد نیاز بدن و جلوگیری از خستگی نیز کمک می کنند.

زنجبیل 
زنجبیل با حالت تهوع که یکی از عوارض جانبی شیمی درمانی و برخی داروها است، 
مقابله می کند. اضافه کردن زنجبیل تازه رنده شده به غذاها یا چای ممکن است به تسکین 

حالت تهوع که به طور کامل توسط داروهای ضد تهوع از بین نرفته است، کمک کند.

هفته پیشگیری از مسمومیت ها؛ ١ تا ٨ آبان ماه:

افزایش خطر مسمومیت با مصرف نادرست 
۷ ماده غذایی!

مسمومیت های غذایی می تواند در بسیاری از موارد تهدید کننده حیات باشد و برای 
همین مهم است که مطمئن شوید چه عواملی منجر به بروز این مسمومیت ها در شما 

می شوند.
آگاه باشید که اگر بیماری خاصی دارید مثل بیماری مادرزادی یا دیابت، از سیستم ایمنی 
ضعیفی برخوردار هستید، زیاد سفر می کنید، باردار هستید و یا در دوران شیر دهی به سر 
می برید، بیشتر در معرض مسمومیت های ناشی از مصرف مواد غذایی قرار خواهید گرفت.

رایج ترین غذاهایی که می توانند شما را مسموم کنند، از این قرارند:
گوجه فرنگی: سرشار از ویتامین آ و فیبر است اما ماده ای سمی به نام سولانین در 
گوجه فرنگی سبز و نارس وجود دارد که خوردن آن موجب مسمومیت می شود و دل 
پیچه، اسهال و باز شدن مردمک چشم ایجاد را می کند. از خوردن گوجه فرنگی نارس 
پرهیز کنید چون علاوه بر این که سمی استف هضمش هم سنگین است و باعث ایجاد 

دل درد می شود.
جوانه ها: جوانه ها سرشار از فیبر، کم کالری و کم چرب هستند اما می توانند 
آلودگی باکتریایی هم داشته باشند. جوانه  گندم،  ماش  و  ...  جزو  سبزیجاتی  هستند  
که  تمیز  کردن  آنها  بسیار  سخت  است.  آنها  همچنین  در  محیط  های  گرم  و  مرطوب  
رشد  می  کنند  که  بهترین  مکان  برای  رشد  باکتری  ها  محسوب  می  شود.  مانند هر 
میوه و سبزی دیگر، متخصصان تغذیه توصیه می کنند که جوانه ها نیز به طور کامل 

شسته شوند.
سبزیجات برگ سبز: بر هیچ کس پوشیده نیست که این سبزیجات سرشار از آنتی 
اکسیدان ها، ویتامین ها، فیبر و دیگر مواد غذایی مفید هستند. اما در صورتی که این 
سبزیجات با آب آلوده آبیاری شده باشند، حاوی باکتری های پنهان برای ایجاد مسمومیت 
خواهند بود. سبزیجاتی مانند کاهو، کنگر فرنگی، اسفناج، کلم پیچ، برگ چغندر و ... قبل 

از مصرف باید به طور کامل شسته و ضد عفونی شوند.
تخم مرغ: تخم مرغ گزینه سالم برای مصرف در هر کدام از وعده های غذایی 
است. در این میان سالمونلا، نوعی باکتری است که درون و بیرون تخم مرغ را آلوده 
می کند و سبب بیماری فردی می شود که این ماده غذایی را خام و نیم پز مصرف 
کرده است. تخم مرغ، مرغ، گوشت و سایر مواد غذایی، زمانی ایمن می شوند که به 
خوبی پخته شده باشند. تخم مرغ و مرغ خامی که درون یخجال نگهداری و دقایقی 
پیش از طبخ خارج و پس از طبخ دوباره به یخچال بازگردانده شوند عاری از باکتری 

سالمونلا خواهند بود.
ماهی تن: اگرچه حاوی پروتئین بالا، کم چرب و کم کالری است اما می تواند خطر 
مسمومیت با جیوه و سم بوتولیوم را نیز افزایش دهد. علائم بوتولیسم در اغلب موارد ١٨ 
تا ٣٦ ساعت پس از مصرف کنسرو آلوده بروز می یابد. هرقدر میزان سم وارد شده به 
بدن بیشتر باشد علایم زودتر آغاز می شود و شدیدتر خواهد بود. علایمی مثل تاری دید 
و دوبینی، افتادن پلک ها، خشکی دهان و اختلال در بلع، جویده جویده صحبت کردن، 
اسهال و استفراغ، ضعف دست و پا و فلج نتیجه ابتلا به بوتولیسم است. نارسایی تنفسی 
حاصل از بوتولیسم نیز به مرگ فرد منجر می شود. برای پیشگیری از این خطر مهلک 
باید حتما به تاریخ مصرف محصول توجه کنید و کنسروهایی که قوطی آن برآمده است 
یا بدبو و بدمزه هستند را مصرف نکنید، به علاوه حتما قبل از مصرف قوطی کنسرو را ٢٠ 

دقیقه در آب بجوشانید.
سیب زمینی: سیب زمینی به طور طبیعی با سمی به نام گلیکو آلکالویید از خود 
در برابر عوامل خارجی دفاع می کند اما این سم می تواند برای انسان خطرناک 
باشد. سیب زمینی هایی زیاد در برابر نور خورشید قرار می گیرند قسمت های 
سبزرنگ بیشتری دارند، بنابراین سعی کنید محصولات تازه را خریداری کنید. البته 
متخصصان معتقدند با جدا کردن قسمت های سبزرنگ می توانید بقیه آن را مصرف 

کنید.
پنیر: پنیرهایی که در فروشگاه ها در دمای مناسب نگه داشته نمی شوند، می توانند با 
باکتری های خطرناک مانند سالمونلا یا لیستریا آلوده شده باشند. در موقع خرید پنیر حتما 

از نظر دمای مناسب آن را چک کنید و به تاریخ مصرف آن دقت نمایید.

فواید پیاده روی در پاییز

چرا باید در فصل پاییز پیاده روی کرد؟
در فصل پاییز یکی از ورزش های مناسب برای افزایش سلامتی و سوزاندن کالری پیاده 

روی است.
پیاده روی در فصل پاییز فوایدی دارد که عبارتند از:

1. کالری سوزی بیشتر با خنک شدن هوا:
در فصل سرد ورزش هوازی باعث کالری سوزی بیشتر می شود. هوای خنک پاییز 
باعث می شود که پیاده روی موثرتر واقع شود. همچنین در این فصل طبیعت زیباتر 
است و می توان بیشتر از پیاده روی در پارک ها یا فضاهای سبز لذت برد. تحقیقات 
مختلف نشان داده است که پیاده روی برای کم کردن چربی های بدن از دویدن هم 

موثرتر است.
2. کمتر شدن احتمال آسیب دیدگی :

پیاده روی شدت بسیار بالایی ندارد. در فصل سرما که احتمال آسیب دیدگی  بیشتر 
می شود می توان ورزش هایی را انتخاب کرد که زیاد خطر آسیب دیدگی  ایجاد نمی کنند.

3. بهتر شدن روحیه:
با تغییرات آب و هوایی احتمال دارد که افراد دچار افسردگی فصلی شوند. پیاده روی 

و فعالیت در فضای باز می تواند احتمال افسردگی و ناراحتی های عصبی را کاهش دهد.
۴. آسان بودن پیاده روی:

با تغییرات آب و هوایی ممکن است که افراد درصد کمتری برای ورزش کردن یا رفتن به 
باشگاه داشته باشند. پیاده روی ساده ترین و کم هزینه ترین ورزشی است و می توان آن را 

در پارک های اطراف محل زندگی به مدت نیم ساعت در طول روز انجام داد.

علمی و سلامت 
سه شنبه -دوم آبان ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4408

عارضه بیماری کلیه پلی کیستیک 
بیماری کلیه پلی کیستیک  )PKD( اگرچه بیماری چندان شناخته شده ای نیست، اما بسیار 
جدی و در برخی موقعیت ها حتی می تواند مرگبار باشد. این بیماری شامل رشد کیست های 
غیر سرطانی درون کلیه می شود که با گذشت زمان، آنها بزرگ شده و به طور قابل توجهی 
افت عملکرد کلیه را در پی دارند. این کیست ها اگرچه سرطانی نیستند، اما می توانند با مایع 
پر شده و به اندازه ای رشد کنند که کلیه ها دیگر قادر به ارائه عملکرد مورد انتظار خود نباشند.  
عدم درمان بیماری کلیه پلی کیستیک می تواند به رشد کیست ها در بخش های دیگر بدن 
انسان مانند کبد منجر شود. اما این تنها عارضه جدی این بیماری نیست؛ در حقیقت، عوارض 
متعدد ناشی از این بیماری می توانند به افت وضعیت سلامت و حتی مرگ بیمار منجر شوند. 

در ادامه با برخی از عوارض مهم بیماری کلیه پلی کیستیک بیشتر آشنا می شویم.
فشار خون بالا 

ابتلا به بیماری کلیه پلی کیستیک می تواند به صورت مستقیم موجب افزایش فشار خون 
بیمار شود. فشار خون بالا نیز می تواند به تشدید آسیب کلیوی و همچنین ظهور عوارض 
جانبی جدی دیگر، از جمله بیماری قلبی و سکته مغزی منجر شود. در اصل، بیماری کلیه 
پلی کیستیک بیمار را با انواع مختلفی از چالش های سلامت چشمگیر مواجه می سازد. در 
کنار هم، این چالش ها بهزیستی جسمانی و روانی بیمار را در معرض تهدید قرار می دهند. 
افرادی که ابتلا به این بیماری در آنها تشخیص داده شده است باید به طور منظم فشار خون 

خود را زیر نظر داشته باشند.
کاهش عملکرد کلیه 

یکی از بارزترین عوارض جانبی بیماری کلیه پلی کیستیک کاهش چشمگیر عملکرد کلیه 
است. اثر این افت عملکرد با توجه به سن بیمار می تواند متغیر باشد. در صورت بروز نارسایی 
کلیوی، بیمار تا زمانی که کلیه ای جدید برای پیوند در اختیار وی قرار بگیرد نیازمند انجام 

دیالیز خواهد بود. این می تواند انتظاری طولانی و استرس زا باشد.
اورمی 

اورمی )Uremia( زمانی رخ می دهد که میزان سموم در بدن یک فرد به سطوح تهدید 
کننده جان وی افزایش می یابد. این شرایط به طور معمول در نتیجه آسیب های کلیوی که 
موجب افت عملکرد آنها می شوند، شکل می گیرد. در اصل، آغاز بیماری کلیه پلی کیستیک 
می تواند به نارسایی کلیوی منجر شود، که بدن را از دفع سمومی که زندگی بیمار را تهدید 
می کنند، ناتوان می سازد. اورمی یک نشانه قوی از عملکرد نامناسب کلیه ها و این که ممکن 
است به زودی ناتوان از کار باشند، محسوب می شود. در صورت از کار افتادن کلیه ها بیمار 
باید دوره های دیالیز را پشت سر بگذارد تا کلیه ای جدید برای پیوند در اختیار وی قرار بگیرد.

درد شدید 
به گزارش گروه سلامت عصر ایران ،درد شدید، به ویژه در قسمت پایینی پهلوها یا پایین 
کمر، یکی از شایع ترین عوارض جانبی بیماری کلیه پلی کیستیک است. افرادی که با دردهای 
ناشی از عفونت های دستگاه ادراری یا سنگ های کلیه آشنا هستند، نوع این درد را نیز بهتر 
درک می کنند. در حقیقت، بسیاری از افراد ممکن است بیماری کلیه پلی کیستیک را با یکی 
از این شرایط اشتباه بگیرند. اگر سابقه ابتلا به بیماری کلیه پلی کیستیک در خانواده شما 
وجود دارد و در قسمت هایی که به آنها اشاره شد با درد شدید مواجه شده اید، مراجعه به 

پزشک برای بررسی دقیق شرایط اهمیت دارد.
کیست های کبد 

بیماری کلیه پلی کیستیک شامل رشد کیست های غیر سرطانی حاوی مایع در و اطراف 
کلیه ها می شود، که افت عملکرد این اندام را به همراه داشته و حتی می تواند به طور کامل 
آن را از کار بیندازد. با این وجود، مواجهه بلند مدت با بیماری کلیه پلی کیستیک ممکن است 
به رشد کیست ها در اندام های مهم دیگر به ویژه کبد منجر شود. احتمال شکل گیری این 
شرایط در بیماران پیر مبتلا به بیماری کلیه پلی کیستیک  بیشتر است. در هر صورت، عدم 
درمان مناسب بیماری کلیه پلی کیستیک نه تنها می تواند به نارسایی کلیوی منجر شود، بلکه 

می تواند شرایطی مشابه را برای کبد رقم بزند.
آنوریسم مغزی 

یکی از ترسناک ترین عوارض جانبی بیماری کلیه پلی کیستیک خطر افزایش یافته آنوریسم 
مغزی است، که شامل شکل گیری یک برآمدگی بزرگ در یک رگ خونی مغز می شود. 
پارگی این بخش متورم رگ می تواند به خونریزی شدید در اطراف مغز منجر شود، که می 

تواند به کما رفتن بیمار یا حتی مرگ را در پی داشته باشد.
مشکلات بارداری 

بیماری کلیه پلی کیستیک می تواند تهدیدهای سلامت جدی برای بانوان باردار و جنین 
آنها به همراه داشته باشد. ابتلا به بیماری کلیه پلی کیستیک  طی دوران بارداری می تواند 
به یک بیماری جدی و تهدیدکننده زندگی به نام پره اکلامپسی منجر شود. در صورت عدم 

درمان مناسب و سریع، پره اکلامپسی می تواند به مرگ بیمار منجر شود.

مصرف منظم چای گل محمدی در گام اول به سم زدایی و پاکسازی بدن 
کمک می  کند. چون روی کبد و صفرا تأثیر داشته و باعث تمیزی آن ها می  شود. 
این نوشیدنی معطر ادرار آور است. گل سرخ یا همان گل محمدی نوعی گل رز 
است که در ایران به صورت گسترده کشت و استفاده می  شود. از این گل معطر 
و پر خاصیت در تهیه گلاب، مربا، عطر، به صورت پودر داخل ادویه ها، در ترکیب 

شیرینی جات و غیره استفاده می  شود.
چای یا دمنوش گل محمدی یک نوشیدنی معطر و فوق العاده با خواص مثال 

زدنی و پرخاصیت برای آنهایی است که علاقه مند به نوشیدنی های گرم هستند.
شما می  توانید از این گلبرگ های خوش رنگ و معطر چای تهیه کرده و یک 
نوشیدنی صد درصد ایرانی و آرامبخش تهیه کنید. این گیاه معطر دارای قند، 
تانن، اسید گالیک، اسانس، مواد پکتینی و ماده رنگی است. کاسبرگ رز وحشی 
یکی از منابع سرشار ویتامین C در قلمرو گیاهان شناخته می شود. کاسبرگ رز 
همچنین غنی از ویتامین های A، B و K است. در گذشته از کاسبرگ رز شربتی 
تهیه می شد که در زمان جنگ جیره بندی می گردید و برای افزایش مقاومت 
بدن کودکان در برابر عفونت ها و درمان سرماخوردگی معمولی به آن ها خورانده 

می شد.
گل محمدی و تقویت قلب

درمان تپش قلب، باز کننده دهانه عروق بسته قلبی، درمان پرولاپس دریچه 
میترال قلب و خاصیت ضد اسپاسم از کاربردهای گیاه دارویی گل محمدی برای 

سیستم قلب و عروق بدن است.
چای گل محمدی برای سم زدایی از بدن

مصرف منظم چای گل محمدی در گام اول به سم زدایی و پاکسازی بدن 
کمک می  کند. چون روی کبد و صفرا تأثیر داشته و باعث تمیزی آن ها می  شود. 
این نوشیدنی معطر ادرار آور است و به کنترل حالت احتباس آب در بدن کمک 
می  کند. البته باید گفت که با یک گل بهار نمی شود. یعنی با نوشیدن یک فنجان 
چای گل محمدی نمی توانید از این خواص بی نظیر بهره مند شوید، بلکه باید این 

نوشیدنی را به صورت منظم و یک دوره درمانی میل کنید.
C گل محمدی سرشار از ویتامین

گل سرخ یا همان گل محمدی خواص زیادی برای سلامتی دارد. این گل خوش 
رنگ سر شار از ویتامین C است. بر اساس اعلام سازمان غذا و دارو، گلبرگ ها و 
ساقه این گل )به ویژه به صورت خام( منبع غنی ویتامین C محسوب می  شود. 
باید بدانید که در روند خشک شدن گل، ٢5 تا ٦٠ درصد ویتامین C موجود 
در آن از بین می  رود. بنا براین توصیه می  شود در تهیه چای تا حد امکان از گل 
محمدی تازه استفاده کنید. یادتان باشد که ویتامین C برای دستگاه ایمنی، حفظ 
سلامت پوست و استخوان  ها از اهمیت بالایی بر خوردار است. این ویتامین در 

جذب هر چه بیشتر آهن نقش مؤثری دارد.

گل محمدی منبع آنتی اکسیدان و ضد سرطان
چای تهیه شده از گل محمدی فوائد دیگری نیز دارد. این گل سرشار از آنتی 
اکسیدان  ها و به ویژه پلی فنول  های موسوم به کاتچین است. آنتی اکسیدان  ها از 
بدن در برابر اثرات مضر رادیکال های آزاد محافظت کرده و به این ترتیب از بروز 
انواع سرطان پیشگیری می  کند. ترکیبات آنتی اکسیدانی نه تن ها آز آسیب های 
رادیکال های آزاد جلوگیری می  کنند بلکه بدون آسیب رساندن به سلول  های سالم 

اطراف، باعث نابودی سلول  های سرطانی می  شود.
در واقع این گل باعث بهبود سلامت درون و بیرون بدن و حفظ جوانی آن 

می  شود.
گل محمدی برای تسکین درد

چای گل محمدی همچنین در بهبود دردهای ماهیانه بانوان مؤثر است. اگر شما 
نیز از سندرم پیش از قاعدگی رنج می  برید حتماً این چای را در برنامه روزانه تان 
بگنجانید. به عقیده برخی متخصصان این گل همچنین در تنظیم قاعدگی نامنظم 

یا شدید مؤثر است.
بهترین نوشیدنی برای روزهای سرد

چای گل محمدی برای مقابله با انواع مشکلات تنفسی ناشی از سرماخوردگی 
آنفلوآنزا مفید است. بنابراین توصیه می  شود با فرارسیدن روزهای سرد سال از 

مصرف این چای غافل نباشید.
چای گل محمدی و خاصیت تب بُری

اگر تب دارید می  توانید به این چای اعتماد کنید. چای گل محمدی باعث 
کاهش دمای بدن شده و تب را کاهش می  دهد. این چای برای پاکسازی بدن و 

کاهش التهاب و همچنین برطرف کردن ضایعات پوستی نیز مؤثر است.
نتایج بررسی ها نشان می  دهد که گل محمدی از تشدید عفونت جلوگیری 

می  کند.
چای گل محمدی برای آرامش اعصاب

چای گل محمدی باعث تسکین دستگاه عصبی می  شود. اگر به طور منظم از 
این چای میل کنید از مشکلاتی مانند بی خوابی و خستگی خلاص خواهید شد.

این نوشیدنی مفرح اعصاب بعد از یک روز کاری طولانی مدت و همراه با استرس 
است و باعث رفع خستگی و کسب انرژی دوباره می  شود.

موارد منع مصرف
گل محمدی اثرات جانبی خاصی ندارد اما مصرف این گل در بعضی از افراد 
می  تواند باعث واکنش  های آلرژیکی شده و با عوارضی همچون خارش همراه باشد.
همچنین زیاده روی در مصرف گل محمدی باعث ایجاد تشنگی، یبوست و در 

بعضی موراد اسهال می  شود.
* دانشجوی کارشناسی ارشد علوم بهداشتی در تغذیه؛ دانشگاه علوم پزشکی 

تهران

 

پژوهشگران کشور با استفاده از نانوفیبرها سیستم 
دارورسانی را عرضه کردند که استفاده از آن در فاز 
حیوانی موجب کاهش 5٠ درصدی چسبندگی شد؛ 
این محققان امیدوارند بتوانند این سیستم را در کشور 

توسعه دهند.
معضلات  از  یکی  طرح  مجری  برومند،  صفیه 
از  بعد  چسبندگی های  را  شده  انجام  جراحی های 
جراحی دانست و ادامه داد: معمولا در جراحی هایی که 
در داخل حفره شکمی، لگنی و یا حفره قفسه سینه 
انجام می شود، پس از ایجاد التهاب چسبندگی هایی در 

میان بافت ها و ارگان های مختلف ایجاد خواهد شد.
وی اظهار کرد: این چسبندگی ها موجب اختلال در 
عملکرد ارگان های مختلف و حتی منجر به انسداد عضو 

می شود.
برومند با اشاره به اجرای مطالعاتی در این زمینه، 
یادآور شد: در راستای رفع این چالش و پیشگیری از 

بروز این چسبندگی ها تولید یک سیستم دارو رسانی بر 
پایه نانوفیبرها را در دستور کار قرار دادیم.

مجری طرح با بیان اینکه در این سیستم داروی ضد 
التهاب "کورکومین" )ماده موثره زردچوبه( بارگذاری 
شد، افزود: این دارو طی فرآیند الکتروریسی بر روی نانو 
فیبرها لود می شوند و این نانو فیبرها در حفره شکمی و 

یا لگنی محل جراحی، ایمپلنت می شوند.
وی با بیان اینکه این ایمپلنت در قالب یک "شیت" 
در داخل بدن قرار می گیرد، خاطر نشان کرد: این شیت 
همزمان با تزریق دارو علاوه بر جلوگیری از فرایند 
ارگان ها  و  بافت ها  التهاب می تواند مانع چسبندگی 
شود. برومند با تاکید بر اینکه این تحقیقات تا انجام 
آزمایشات نمونه حیوانی پیشرفته است، یادآور شد: در 
فاز حیوانی که بر روی موش انجام شد، موفق شدیم به 
میزان 5٠ درصد از بروز چسبندگی داخل شکم موش 

کاهش دهیم.

برومند از اجرای آزمایشات فاز انسانی خبر داد و در 
عین حال تاکید کرد: بعد از کسب مجوزهای لازم از 
سازمان غذا و دارو این تحقیقات وارد فاز نمونه انسانی 

خواهد شد.
این محقق با تاکید بر اینکه این شیت برای همه 
جراحی ها قابل استفاده است، توضیح داد: این محصول 
به گونه ای طراحی شده که در سایزهای مختلف قابل 
تولید است و از آنجایی که این دارو دارورسانی یک 
داروی ضد التهاب است، می تواند فرایندهای ترمیم 

بافتی را برای همه جراحی ها تسهیل کند.
به گفته وی، این سیستم بعد از جراحی زمانی که 
جراح محل مورد نظر را جراحی کرد و قبل از آنکه 
بخیه ها زده شود، این شیت در داخل محل مورد نظر 

ایمپلنت می شود.
سیستم  عنوان  به  فیبرها  نانو  اینکه  بیان  با  وی 
گفت:  است،  تعریف شده  این طرح  در  رسانی  دارو 
شرکت های دارویی کمی در دنیا به سمت این تحقیقات 
رفته اند، به گونه ای که یک شرکت آمریکایی از نانو 
فیبرها برای سیستم دارو رسانی استفاده کرده است و 
ما هم امیدواریم این سیستم را در ایران کاربردی کنیم.
از  طرح  این  در  کرد:  نشان  خاطر  طرح  مجری 
نانوفیبرها استفاده شد تا آغازی باشد برای استفاده 
جمله  از  دارورسانی  سیستم های  در  فیبرها  نانو  از 
پانسمان ها و در مواردی که نیاز به رهایش طولانی 

مدت دارو در محل جراحی دارد.
وی، کاهش زمان بستری بیماران در بیمارستان را 
از مزایای این سیستم دارورسانی عنوان کرد و افزود: 
از آنجایی که این محصول موجب کاهش التهاب و 
چسبندگی های پس از جراحی می شود، موجب کاهش 

زمان درمان و هزینه های بستری خواهد شد.

دستبند هوشمند همراه اربعین ساخته شدعرضه نانوسیستمی برای جلوگیری از چسبندگی بافت

 اخطار در هنگام گم شدن
دستبند هوشمند همراه اربعین توسط جمعی از فعالان حوزه فناوری ساخته شد این ابزار 

تکنولوژی جلوی گم شدن افراد را می گیرد.
یکی از نگرانی هایی که در هر سفری مخصوصا ایام پیاده روی اربعین به وجود می آید 
فاصله گرفتن از همسفر است که با توجه به حضور خیل عظیم عاشقان حضرت اباعبدلله 
در مسیر پیاده روی و مراجعه افراد به موکب ها یا هر مورد دیگر این نگرانی پررنگ تر می 
شود و حتی منجر به گم شدن افراد نیز می شود. اگر بتوان راه حلی ارائه داد که این فاصله 

گرفتن ناخواسته، اتفاق نیوفتد لذا دیگر نیاز به پیدا کردن افراد گم شده نیست.
در این مسیر همدلی معمولا کودکان، افراد مسن و افرادی که تلفن همراه ندارند بیشتر 
در معرض گم شدن قرار دارند. خصوصا آنکه با توجه به تراکم جمعیت در آن مکان، شبکه 
های تلفن همراه به سختی آنتن می دهند و معمولا اینترنت همراه و یا WiFi نیز همیشه 
در دسترس نیستند. از همه مهمتر استفاده زیاد از گوشی همراه نیاز به شارژ را افزایش می 
دهد.مسئله گم شدن برای وسایل همراه از جمله کیف و وسایل قیمتی نیز اتفاق می افتد. 
بعلاوه آنکه هیچ متولی برای پیدا شدن آن وجود ندارد. با تلاش جهادی جمعی از  جوانان 
و فعالان حوزه فناوری و با دغدغه تسهیل و اشاعه ی فرهنگ پیاده روی اربعین، مطالعات 
میدانی و بررسی هایی در حوزه  تخصصی انجام شده است که منتج به طراحی سیستمی 
برای برطرف کردن این مشکلات با بهره گیری از تکنولوژی BLE )بلوتوث کم مصرف( 
شده است. این سیستم شامل یک دستبند هوشمند )یا تگ( و برنامه موبایلی است که 
فاصله فرد را از همسفر یا شی مورد نظر نشان می دهد و چنانچه خارج از محدوده مجاز 
شوند بلافاصله اخطار می دهد. مصرف انرژی دستبند همراه و تگ به حدی پایین است 
که نزدیک به یکسال نیاز به تعویض باتری نخواهد داشت. بدین ترتیب انشالله با ارائه راه 
حلی برای بخشی از نیازهای زائرین حسینی مایه آرامش آنان فراهم شده باشد. برای تهیه 

محصول می توان از طریق وب سایت www.HBand.ir اقدام کرد.

عینک هوشمند عملکرد شناگر را رصد می کند
به تازگی عینکی برای استفاده زیر آب ساخته شده که مجهز به یک نمایشگر با کیفیت 

است و به شناگر اجازه می دهد اطلاعات عملکرد خود را به طور واقعی رصد کند.
 به تازگی شرکت Fiscally در آمریکا عینکی به نام Zwim ساخته که به شناگر اجازه می 
دهد زیر آب راحت ببیند و اطلاعات عملکرد خود را هنگام تمرین به طور واقعی دریافت 

کند. در حقیقت این گجت مانند نمایشگر یک هدست عمل می کند.
 به اعتقاد مدیر ارشد این شرکت، ساعت های ضد آب نمی توانند عملکرد شناگر را به 
طور کامل ردیابی کنند. زیرا  کاربر مجبور است در میانه شنا توقف کند و اطلاعات موجود 

در ساعت را بررسی کند. به این ترتیب عملکرد او مختلف می شود.
عینک مذکور برای ردیابی مدت زمان شنا، فواصل، ضربان قلب و حتی میزان کالری 
مصرفی کاربر طراحی شده است. این اطلاعات در نمایشگر رنگی و با وضوح بالای گجت به 

نمایش درمی آیند. این نمایشگر حتی در محیط های پرنور کیفیت مناسبی دارد.
همچنین گجت به وسیله بلوتوث به موبایل متصل می شود و کاربر از طریق یک 
اپلیکیشن می تواند اطلاعات دلخواه از نمایشگر را در موبایل ذخیره کند. جالب آنکه اگر 

عینک خراب شود به راحتی می توان آن را از نمایشگر جدا و تعویض کرد.

سفید کردن آسفالت از گرمای شهر می کاهد
برای مقابله با گرما در لس آنجلس، آسفالت خیابان های شهر با رنگ سفید و منعکس 

کننده پوشانده شدند.
شهر لس آنجلس برای مقابله با گرمای زیاد آسفالت سیاه رنگ خیابان ها را با پوششی 
سفید رنگ و منعکس کننده نور رنگ کرده است. این طرح دو سال پیش اجرا شد و اکنون 

نتایج نشان می دهد روش مذکور تاثیرقابل توجهی در کاهش گرما دارد.

محققان کشف کردند که چرا برخی از سرطان ها به سرعت گسترش می یابند 
و توسط سیستم ایمنی بدن شناسایی نمی شوند، آن ها کشف کردند که رشد 
سریع سلول های سرطانی با مصرف شیرینی مرتبط است. این کشف می تواند دیگر 
دانشمندان را قادر کند تا اسرار نحوه رشد سلول های سرطانی را عمیق تر کاوش 
کنند. یافته های جدید نشان می دهد که مصرف قند باعث ایجاد سریعتر سلول های 
سرطانی می شود. برخلاف سلول های طبیعی، سلول های سرطانی توانایی تولید 
انرژی را از تبدیل شکر به لاکتات شکل یونی اسید لاکتیک- توسط فرایندی به نام 
"اثر واربرگ" دارند. با این حال، این بدان معنا نیست که مصرف شیرینی به طور 
مستقیم موجب سرطان شود. این کشف حاصل از یک پروژه ٩ ساله است که در 

سال ٢٠٠٨ در بلژیک به رهبری "یوهان تولین" )Johan Thevelein( انجام شد.
"اثر واربرگ" پدیده ای است که ابتدا توسط "اتو واربرگ" در دهه ١٩٢٠ میلادی 
رؤیت شد. این اثر در سلول های سرطانی، زمانی که سلول ها با استفاده از گلیکولیز، 

گلوکز را به اسید لاکتیک تبدیل می کند، مشاهده می شود.
گلیکولیز یا قندکافت مجموعه ای از واکنش های درون یاخته ای است که توسط 
آن یک قند ٦ کربنه )معمولا گلوکز( به ترکیبات کربن دار کوچک تری شکسته 
می شود و بخشی از انرژی آزاد قند در تشکیل حاملین الکترون ذخیره می شود. 

قندکافت شناخته شده ترین مسیر از مسیرهای سوخت و ساز است.
سلول های سرطانی، بر خلاف سلول های سالم، نیاز به قند بیشتری برای زنده 
ماندن دارند. دانشمندان زمان زیادی در تلاش برای مطالعه این اثر بوده اند، اما 
نمی توانستند دریابند که آیا این موضوع با تحریک رشد تومور مرتبط است یا خیر.

محققان توانستند چگونگی مصرف قند توسط سلول های سرطانی را در ارتباط 
با توسعه سرطان با استفاده از مخمر توضیح دهند. به گفته آن ها، مخمر همان 
پروتئین "Ras" را دارد که معمولا در سلول های سرطانی یافت می شود. "تولین" 
 Ras گفت: ما در مخمر مشاهده کردیم که تجزیه قند با فعال شدن پروتئین های
مرتبط است که باعث افزایش ضریب مخمر و سلول های سرطانی می شود. وی 

افزود: همچنان برای تشخیص علت اصلی "اثر واربرگ" و همچنین اینکه آیا آن در 
سلول های مخمر نیز حفظ می شود، تحقیقات بیشتری لازم است.

پیش بینی شده است که یکی از کارهایی که دانشمندان می توانند برای کشتن 
سلول های سرطانی در بدن انجام دهند، این است که آنها را از گرسنگی بکشند.

این کار را می توان با محرومیت سلول های سرطانی از مصرف گلوکز انجام داد. با 
این حال، گفته شده است که سلول های سرطانی همیشه راه های دیگری برای پر 
کردن شکم خود پیدا می کنند. بر اساس تحقیقات منتشر شده در اوایل سال ٢٠١5، 
کاهش سطح پروتئین "PARP ١4" در سلول های سرطانی می تواند به عنوان راهی 
برای گرسنگی سلول ها و مرگ آنها استفاده شود. همچنین، نکته خوبی که در مورد 
استفاده از مهارکننده های PARP ١4 وجود دارد، این است که آنها بدون تاثیر بر 

سلول های سالم، تنها سلول های سرطانی را می کشند.

کشف رابطه میزان تمایل به شیرینی با رشد تومور سرطانی

خواص شگفت انگیز گل محمدی

بهترین نوشیدنی برای 
روزهای سرد
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برای برگزاری هرچه بهتر مراسم با شکوه کنگره عظیم اربعین، 
مشتاقان و عاشقان اباعبدالله الحسین)ع( ملزم به رعایت کردن 
توصیه ها و هشدارهایی که از سوی دستگاه های ذیربط به ویژه 
نیروی انتظامی ارائه می شود، هستند تا سفری ایمن و سرشار از 

معنویت و در کمال برنامه ریزی و امنیت را داشته باشند. 
 به گزارش پایگاه خبری پلیس، نیروی انتظامی به مناسبت 
نزدیکی به کنگره عظیم اربعین از مشتاقان اباعبدالله الحسین )ع( 
که هرساله مانند میلیون ها عاشق دیگر با شور و اشتیاقی وصف 
ناپذیر خواهان حضور در مراسم پیاده روی اربعین هستند، خواست 
به هشدارها و توصیه های پلیس توجه کنند. این مراسم با شکوه 
چند سالی است که به صورت متوالی با حضور مشتاقان میلیونی 
زوار اباعبدالله الحسین )ع( در کمال آرامش و امنیت خاصی برگزار 
می شود که البته این امر مرهون مشارکت، مجاهدت و تلاش 
های خستگی ناپذیر دستگاه ها مسئول نظیر وزارت کشور، نیروی 

انتظامی، اورژانس، هلال احمر، راهداری و...  است.
این مراسم، مشتاقان و  بهتر  برای برگزاری هرچه  هر چند 
عاشقان اباعبدالله الحسین)ع( نیز ملزم به رعایت کردن توصیه ها و 
هشدارهایی که از سوی دستگاه های ذیربط به ویژه نیروی انتظامی 
ارائه می شود، هستند تا انشاء الله سفری ایمن و سرشار از معنویت 

و در کمال برنامه ریزی و امنیت را داشته باشند.
١ - زائران برای خروج از کشور با گذرنامه معتبر که حداقل دارای 
شش ماه اعتبار است، اقدام کنند و اگر گذرنامه معتبر ندارند به هیچ 

عنوان به مبادی مرزی مربوطه مراجعه نکنند.
٢- دارا بودن گذرنامه معتبر کفایت نمی کند و فرد متقاضی 
طبق شرایط و ضوابط در قانون گذرنامه باید از اجازه خروج معتبر 

در سیستم پلیس مهاجرت و گذرنامه ناجا برخوردار باشد.
٣- رعایت بند ٢ منوط به دارا بودن شرایط و مراجعه به مراجع 
ذی ربط از قبیل سازمان وظیفه عمومی ناجا )برای متقاضیان 

مشمول خدمت وظیفه( و پلیس مهاجرت و گذرنامه ناجا است.
4- زائران در صورت نداشتن گذرنامه معتبر در نخستین فرصت 
برای اخذ گذرنامه به دفاتر پلیس +١٠ در سراسر استان ها مراجعه 
کنند. دراین مورد تأکید می شود از درخواست صدور گذرنامه در 
روزهای نزدیک به اربعین حسینی )ع(خودداری کنند، چراکه در 

آن ایام حجم بالایی از درخواست ها وجود دارد.
5- یکی از شرایط اخذ اجازه خروج یا درخواست صدور گذرنامه 
دارا بودن کارت هوشمند خدمت وظیفه است بنابراین اقدام به 
هوشمند کردن کارت معافیت یا خدمت برای دارندگان کارت های 

قدیمی اجباری است.
٦- اگر احتمال ممنوعیت خروج شخص متقاضی از سوی 

اشخاص حقیقی و حقوقی محتمل است، قبل از اقدام به سفر به 
اداره بررسی صلاحیت پلیس مهاجرت و گذرنامه ناجا و در استان 
ها به مدیریت گذرنامه مراجعه کند تا از وضعیت خروج از کشور 

خود مطمئن شود.
٧- زائران نسبت به اخذ روادید معتبر از سفارت و نمایندگی های 
عراق در داخل کشور اقدام کنند و درخواست خود را به روزهای 

نزدیک به اربعین حسینی )ع( موکول نکنند.
٨- زائران از اعتماد به افراد ناشناس که با گرفتن مبالغی، پیشنهاد 
اخذ روادید عراق را در اسرع وقت به آنها می دهند، خودداری 
کنند زیرا روادیدهایی که به این گونه افراد تحویل داده می شود، 

جعلی است.
٩- اتباع خارجی مقیم ایران بجز اخذ روادید کشور عراق بایستی 
با مراجعه به مدیریت های اداره های مهاجرت و گذرنامه استان 

های سراسر کشور، روادید خروج و مراجعت دریافت کنند.
١٠- اتباع خارجی مقیم ایران که دارای کارت آمایش و یا به 
صورت غیرمجاز در کشور هستند حق خروج از کشور به مقصد 

عراق را ندارند.
١١- نسبت به ثبت نام در سامانه سماح سازمان حج و زیارت 

برای ساماندهی اعزام به عراق اقدام کنند.
حین سفر

١- به همراه داشتن گذرنامه و روادید معتبر در هنگام خروج از 
مبادی مرزی برای اتباع ایرانی و خارجی الزامی است.

٢- تأکید می شود زائران هنگام خروج از گیت گذرنامه در مبادی 
خروجی مرزی کشور نسبت به ممهور کردن مهر خروج در گذرنامه 
خود توسط افسر پلیس گیت مرزی اقدام کنند؛ عدم اقدام به این 

امر تبعات و پیگرد قانونی برای مسافر در بردارد.
٣- بعضآ مشاهده می شود، برخی زائران اقدام به استفاده از 
گذرنامه افراد غیر، جهت خروج از مرز می کنند. این موضوع بجز 
اینکه برای فرد استفاده کننده از گذرنامه غیر، به عنوان تخلف و 
تخطی از قانون محسوب می شود برای صاحب اصلی گذرنامه نیز 

تبعات قانونی به همراه دارد.
4- گذرنامه در طول سفر به عنوان سند هویتی برای مسافر تلقی 
می شود لذا حفظ و نگهداری از آن، اهمیت به سزایی دارد و اگر 
گذرنامه زائر به هر دلیل مفقود شود امکان ورود به کشور پس از 

طی مراحل قانونی برایش امکان پذیر می شود.
5- زائر در صورت گم و یا جدا شدن از بستگان و یا فقدان 

گذرنامه در حین سفر به کنسولگری ایران در عراق مراجعه کند.
٦- زائران به منظور حفظ امنیت جانی و تأمین سلامت فردی 
و گروهی از مرزهای مجاز اعلامی و در مسیر مشخص شده، تردد 

کنند.
٧- زائران در هنگام سفر با مأموران و کارکنان مرزی برای تسهیل 

در تردد در مناطق مرزی همکاری نزدیک داشته باشند.
٨ - زوار بایستی به افرادی که در پوشش های مذهبی، قصد 
تهییج مردم به عدم رعایت قانون را دارند، توجه نکنند و در صورت 
برخورد با این گونه افراد، آنان را به مأموران انتظامی و امنیتی 

معرفی کنند.
٩- زائرانی که دارای روادید دسته جمعی هستند باید همگی به 
صورت همزمان و با حضور راهنمای گروه که روادید گروهی به نام 

وی صادر شده به گیت های کنترل گذرنامه مراجعه کنند.
١٠- از مراجعه زائران به نقاط صفر مرزی بدون مدرک مسافرتی 
و یا روادید معتبر عراق خودداری می شود زیرا علاوه بر جلوگیری 
از خروج آنان موجب تداخل و کندی فعالیت برای ارائه خدمات به 

دیگر زائران نیز می شوند.
١١- حتی الامکان زنان با محارم خود از مرز خارج شوند.

١٢- زائران از ایجاد بی نظمی و ترافیک توسط هیئات عزاداری 
مستقر در کنار جاده های اصلی، خیابان ها و ورودی شهرهای 

منتهی به مرزها خودداری کنند.
١٣- زائران مسائل شرعی و عرفی مراسم اربعین را رعایت کرده 
و از اجرای مراسمی چون قمه زنی و یا استفاده از زنجیرهای خاردار 

خودداری کنند.
بعد از مراجعت از سفر

١- ارائه گذرنامه توسط زائران در هنگام ورود به گیت گذرنامه 
در مبادی ورودی مرزی به کشور برای ممهور شدن مهر ورود در 
گذرنامه توسط افسر پلیس مستقر در گیت مرزی الزامی است، 

عدم اقدام به این امر تبعات و پیگرد قانونی برای مسافر در بردارد.
٢- زائران از تجمع و ازدحام در مبادی ورودی خودداری کنند 

و ضمن حفظ آرامش خود، دیگران را نیز به این امر دعوت کنند.
٣- زائران در مبادی ورودی و خروجی با مأموران کنترل مرزی 
و نهادهای امنیتی و انتظامی تعامل و همکاری های لازم را داشته 

باشند و از بحث و جدل با آنان پرهیز کنند.
4- زائران زمان بازگشت خود را به کشور مدیریت کرده و به 

ساعات پایانی مراسم اربعین موکول نکنند.
5- با توجه به انبوه بازگشت ها در برگشت به کشور، زائران نسبت 
به افراد کهنسال و کودکان اهتمام داشته و به آنان در طول مسیر 

کمک کنند.

توصیه های پلیس به زائران اربعین حسینی 

 طی مراسمی با حضور مسئولین استانی و شهرستانی: 

عباس شوندی  بعنوان شهردار جدید نسیم 
شهر  معرفی شد

خبرنگار: خانم افشار

 مراسم تودیع و معارفه شهرداران پیشین و جدید نسیم شهر با حضور مسئولین استانی 
و شهرستانی برگزار گردید.

مراسم تودیع و معارفه شهرداران پیشین و جدید نسیم شهر با حضور بیژن سلیمان پور 
فرماندار شهرستان بهارستان، هادی رحمتی مدیرکل امور شهری و شوراهای استانداری 
تهران، مهدی علمدار فرمانده سپاه شهرستان، ائمه جمعه بخش های بوستان و گلستان و 
جمعی دیگر از مسئولان محلی و شهرستانی در فرهنگسرای قلم نسیم شهر برگزار شد.

عیسی حسنلو رئیس شورای اسلامی نسیم شهردر ابتدای این مراسم  برای عرض 
خیرمقدم به حاضرین  سخنرانی کوتاهی کرد ودر ادامه هادی رحمتی با بیان توصیه هایی 
به شهردار جدید، اذعان داشت: قانون شهرداری ها باید در مدار قانون باشد و هر کاری که 
بر خلاف مدار قانون باشد جای بسی سوال ایجاد می کند و انشالله شهردار جدید اهتمام 
ویژه به این مسئله داشته باشند.وی باتوجه به اینکه همه مسئولین می بایست با هدف 
خدمت به شهر و شهروندان فعالیت کنند، افزود: جهت رشد و تعالی و ارتقاء شهر وحدت 
و همدلی ارگان ها با یکدیگر ضروریست .وی تاکید کرد: جامعه رفتاری در چندین ماه 
اخیر نشان داده است، که مردم کشور ما دو اصل استقرار و تغییر را به خوبی پذیرفته  
و درک کرده اند، به طور مثال در انتخابات ریاست جمهوری که پشت سر گذاشتیم در 
حوزه خدمت اصل استقرار دولت را پذیرفتند و تشخیص دادند که دولت یازدهم ادامه 
کار خود را در دولت دوازدهم به انجام برساند و عنصر تغییر در انتخابات شوراهای شهر و 
روستا را خواستار شدند.وی در ادامه با بیان اینکه مردم با بصیرت و آگاهی کافی نسبت 
به استقرار و تغییر تصمیم گیری می کنند، تشریح کرد: در استان تهران ٨٧ درصد 
شوراهای اسلامی شهرها از دوره چهارم نسبت به دوره پنجم تغییر پیدا کرده است.

رحمتی همچنین در رابطه با دلایل اینگونه تغییرها، اذعان داشت: این اصل تغییر به 
این معنا نیست که مردم خدمات دوره چهارم را نادیده گرفته  اند، بلکه علت این است 
که مردم آهنگ شتاب تغییر و توسعه را بیشتر می طلبند.فرماندار بهارستان و شهردار 
سابق نسیم شهر نیز در ادامه مراسم سخنانی را بیان کردند و درپایان این مراسم علاوه  بر 
معرفی عباس شوندی به عنوان شهردار جدید نسیم شهر، از زحمات و تلاش های محمد 
اسماعیل جانعلی زاده شهردار پیشین نسیم شهر نیز تقدیر و تشکر به عمل آمد.درپایان 
لازم به ذکر و تاکید است که شوندی پیش ازاین شهردار شهرهای اندیشه و صباشهر 
بوده است، که در این دو شهر رزومه خوبی را نیز در کارنامه کاری خود ثبت کرده است 

و می تواند سبب دلگرمی شهروندان نسیم شهری باشد.

فرمانده انتظامی استان قم  :

جوانان آینده سازان جامعه هستند
فرمانده انتظامی استان قم  ضمن تاکید بر حرکت جوانان بر مدار عقلایی، اخلاقی و 

دینی در جامعه، گفت: جوانان آینده سازان این مملکت هستند.
سردار"کاظم مجتبایی"طی سخنانی در آئین اعزام مشمولان فارغ التحصیل لیسانس 
و بالاتر اعزامی آبان ماه سال جاری در محل معاونت وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی 
استان قم، زندگی را حدفاصل بین تولد و مرگ انسان دانست و برای آن ایستگاه ها 
و مختصاتی قائل شد. وی اولین ایستگاه را کودکی برشمرد و گفت:گرچه در این 
دوران عقل و خرد کودک گسترش پیدا نکرده اما باید نیازهای آن تامین و مورد توجه 
قرار بگیرد. فرمانده انتظامی استان قم بالا رفتن انتظارات را خواسته دوران نوجوانی 
و جوانی دانست و تصریح کرد: وقتی سن افراد بالا می رود انتظارات و نیازهایش نیز 
متفاوت می شوند و متقابلًا انتظاراتی که جامعه از این افراد دارند نیز تغییر پیدا خواهد 
کرد. وی افزود: در این میان کسی پیروز است که نه بیش انگاری نه کم انگاری، نه کم 
فروشی و نه گرانفروشی داشته یعنی هویتش را شناخته و در مدار آن قرار گیرد در 
این صورت شخص خود را ضعیف و یا فراتر از واقعیات نمی بیند. سردار مجتبایی با 
بیان این که کم انگاری مساوی با اضمحلال و بیش انگاری مساوی با استکبار ورزیدن 
در جامعه است، افزود: بزرگ و یا کوچک دانستن خود، یعنی ضرر متقابل و دو طرفه، 
بنابراین جامعه نمی تواند از توانایی این فرد استفاده کند. فرمانده انتظامی استان قم 
تاکید کرد:همه ی ما در ایستگاه های زندگی باید سعی کنیم آنچه که هستیم، بوده 
و بیش انگاری و کم انگاری نداشته باشیم. وی با بیان این که اگر انسانی بر مدار 
عقلایی، اخلاقی و دینی حرکت کند حتماً پیروز خواهد شد، جوانان را آینده سازان 
مملکت دانست که مسئولان و مدیران جامعه خواهند شد. سردار مجتبایی افزود: ما 
در مجموعه نیروی انتظامی آن بخش هایی که به جوانان کار داریم تلاش مان بر این 
است تا این ارتباط را به خوبی تنظیم کرده تا آن ها نیز بتوانند نسبت به انجام تکلیفی 

که دارند به خوبی عمل کنند.
ضرورت توجه به مسئله آموزش به عنوان حرکتی جهادی

تربیت  معاونت  جهادی  قرارگاه  کمیسیون  هفتمین  در  مجتبایی  سردارکاظم 
و آموزش فرماندهی انتظامی استان قم ، هزینه کردن در بخش آموزش را نوعی 
سرمایه دانست و تاکیدکرد: باید به مسئله آموزش به عنوان حرکتی جهادی نگاه 
شود.  وی ضمن تاکید بر ضرورت توجه به مسائل آموزشی به صورت جهادی، 
اظهارداشت:آموزش امری کلیدی و مهم در همه ماموریت ها است که اهتمام به 
آن باعث کاهش میزان خسارات و تلفات و همچنین هزینه ها می شود. وی سپس 
هزینه کردن در بخش آموزش را نوعی سرمایه دانست و با بیان اینکه باید آموزش به 
کارکنان هدفمند باشد، گفت: آموزش در بحث های عملی و کاربردی باید پویا بوده 
و در مسائل علمی ممارست داشته باشیم. سردار مجتبایی با اشاره به بخش های 
تئوری و عملی در آموزش، اضافه کرد: عملی و کاربردی کردن آموزش مهم تر بوده 
و هدف عمده قرارگاه جهادی نیز همین است که ما باید آن را از تئوری و معلومات 
به باور تبدیل کنیم. فرمانده انتظامی استان قم با بیان اینکه باید به بحث آموزش به 
عنوان حرکتی جهادی نگاه شود، تاکید کرد: آموزش اسباب پیشگیری از تخلفات و 
استاندارد سازی رفتار است که با اسم جهاد بار ارزشی گرفته و باید برای رسیدن به 
هدف مشترک و پویایی سازمان تلاش کرد.سردار مجتبایی گفت: قرارگاه جهادی، 
آموزشی به منظور حرکت به سمت ارتقاء دانش، رفتار و توانمندی پلیس تشکیل و 
اهداف آن در جهت آرامش و آسایش مردم است و ما با جدیت آن را دنبال کرده 
چون هدف خدمت به مردم است. در ابتدای این مراسم سرهنگ "ولی ترابی" معاون 
وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی استان قم گزارشی از وضعیت اعزام مشمولان به 

خدمت مقدس سربازی اعلام کرد.
 

همزمان با ایام اربعین انجام می شود؛

اسکان روزانه ۵ هزار زائر در موکب حرم 
حضرت معصومه)س(

معاون اجرایی آستان مقدس حضرت معصومه)س( از اسکان روزانه 5 هزار نفر در 
موکب حرم حضرت معصومه)س( در ایام اربعین خبر داد. 

محمدجواد جهانگیرزاده در نشست خبری که پیش از ظهر دوشنبه در سالن 
حضرت خدیجه)س( صحن فاطمی آستان مقدس حضرت معصومه)س( برگزار شد، 
با اشاره به برنامه های موکب حرم حضرت معصومه در راهپیمایی اربعین، اظهار کرد: 
٣٠٠ خادم به مدت ١٠ روز در این موکب به زائران حسینی)ع( خدمات ارائه می کنند.
معاون اجرایی آستان مقدس حضرت معصومه)س( از پذیرایی مهمان سرای حضرت 
معصومه از ٢5٠ هزار نفر در این ١٠ خبر داد و افزود: علاوه بر وعده ناهار و شام، میان 
وعده اعم از چای، دمنوش، شربت و پخت و توزیع سوهان در موکب قم برنامه ریزی 
شده است. وی در رابطه با اسکان زائران نیز تأکید کرد: بیش از 5 هزار زائر اعم از 
خواهران و برادران هر روز در موکب حرم حضرت معصومه)ص( اسکان داده می شوند.

جهانگیرزاده با بیان اینکه حسینیه موکب ظرفیت ٣ هزار نفر برای استفاده از 
برنامه های فرهنگی را دارد، افزود: ٦٠ چشمه سرویس بهداشتی و ٢٠ باب حمام 
به منظور استفاده زائران تعبیه شده است. معاون اجرایی آستان مقدس حضرت 
معصومه)س( ادامه داد: خدمات ویژه اعم از تعمیر ویلچر، کالسکه و شستشو لباس 
زائران نیز از دیگر خدمات رفاهی است که در این ایام ارائه خواهد شد. وی افزود: با 
همکاری شهرداری نظافت ١٠٠ عمود از عمود ١٠٨٠ تا ١١٨٠ در مسیر پیاده روی 
اربعین بر عهده گرفته شده است. جهانگیرزاده از برپایی درمانگاه با همکاری هلال 
احمر و ارائه خدمات درمانی به زائران هم خبر داد و گفت: دو دستگاه آمبولانس و 
اتوبوس امداد و نجات نیز در مقابل موکب مستقر شده اند که به ارائه خدمات درمانی 
خواهند پرداخت. معاون اجرایی آستان مقدس حضرت معصومه)س( از نظارت های 
جدی امنیتی هم گفت و تأکید کرد: تیم تخصصی در حوزه حراست و مسائل انتظامی 
اعزام شده است و تأمین امنیت جسمانی و روانی مهمانان و زائران به طور دقیق 
زیر نظر گرفته شده است. وی از کار ویژه رسانه ای در اربعین امسال هم خبر داد 
و افزود: تیم ویژه ٣5 نفره رسانه ای در موکب مستقر خواهند بود و علاوه بر این 
مکانی ویژه برای اسکان عکاسان و خبرنگاران در نظر گرفته شده است. جهانگیر زاده 
رویکرد برنامه های موکب آستان مقدس را فرهنگی ارزیابی کرد و گفت: برپایی نماز 
جماعت، برنامه های ویژه قرآنی، مجالس سخنرانی، مداحی و مناجات، پاسخگویی به 
سؤالات شرعی، برنامه های فرهنگی ویژه کودکان و نوجوانان و ارائه برنامه های صوتی 
و تصویری گسترده از جمله برنامه های فرهنگی است که در موکب حرم حضرت 

معصومه)س( برقرار خواهد بود.

رئیس سازمان نظام مهندسی استان قم مطرح کرد

انتقاد از حضور مهندسان اتریشی در قم
رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم با انتقاد جدی از حضور مهندسان 
اتریشی در قم گفت: مسؤولان از ظرفیت های مهندسان بومی در پروژه های استانی 
استفاده کنند.  به گزارش روابط عمومی سازمان نظام مهندسی ساختمان قم، امین 
مقومی با اشاره به ظرفیت و توانمندی های مهندسان سازمان نظام مهندسی ساختمان 
استان قم اظهار کرد: در حال حاضر بیش از 5 هزار نفر از مهندسان در رشته های هفتگانه 
مهندسی عضو این سازمان هستند که این تعداد، ظرفیت بسیار خوبی در عرصه فنی و 
مهندسی برای مجموعه استان به شمار می رود. وی با بیان اینکه مهندسان سازمان نظام 
مهندسی ساختمان قم همواره آمادگی خود را برای نقش آفرینی و حضور در پروژه های 
بزرگ استان اعلام کرده  اند افزود: این توانمندی در بین مهندسان استان وجود دارد تا 
پروژه های بزرگ استانی را طراحی، نظارت و اجرا کنند، چنانچه پروژه های بسیاری در 
استان سراغ داریم که نتیجه طراحی و نظارت مهندسان قمی در رشته های مختلف 
بوده است. رئیس سازمان نظام مهندسی استان قم عنوان کرد: مسؤولان ارشد استان 
و نمایندگان مردم قم در مجلس شورای اسلامی همواره بر استفاده از ظرفیت های 
مهندسان استان تاکید داشته اند و امیدواریم دستگاه ها و نهادهای مختلف استان به 
توانمندی های مهندسان بومی توجه بیشتری داشته باشند. وی با بیان اینکه استفاده از 
مهندسان استانی در پروژه های متوسط و بزرگ می تواند به اشتغال استان کمک کند 
افزود: امروز با توجه به توسعه شهر مقدس قم و نیاز به مراکز بهداشتی، اقامتی، تجاری، 
خدماتی و... احداث اینگونه مجموعه ضرورت دارد و امید است در راستای اجرایی شدن 
پروژه هایی از این دست از حضور مهندسان بومی استان استفاده شود. وی با بیان اینکه 
در روزهای گذشته خبری در خصوص حضور مهندسان اتریشی برای احداث بیمارستان 
هزار تختخوابی در قم منتشر شد اضافه کرد: در سالی که به نام اقتصاد مقاومتی، تولید و 
اشتغال نامگذاری شده است، از مسؤولان استان انتظار می رود مقدماتی فراهم کنند که 
در پروژه های بزرگ دولتی و یا بخش خصوصی همانند این پروژه که در استان اجرایی 
می شود از ظرفیت های مهندسان قمی در زمینه طراحی، نظارت و اجرا بیشتراستفاده 
شود و به رغم اینکه این سازمان به هیچ عنوان عدم توانایی مهندسان بومی استان در 
طراحی، نظارت و اجرای پروژه های کلان را قبول ندارد، اما اگر مسئولان به این نتیجه 
رسیده اند که ممکن است در پروژه ای توانایی فنی مهندسان بومی کافی نباشد و باید  
از متخصصان ملی و یا خارجی استفاده شود، بهتر است پروژه به صورت مشترک تعریف 
شود تا از این طریق دانش فنی و تجربه به مهندسان استان نیز انتقال یابد. مقومی 
همچنین با اشاره به راه اندازی دبیرخانه نقد پروژه های شهری در سازمان نظام مهندسی 
ساختمان قم بیان کرد: ارائه نقدها و پیشنهادهای مختلف در خصوص پروژه های عمرانی 
سطح استان از سوی گروه های تخصصی جمع بندی و از طریق دبیرخانه، نقد پروژه های 
شهری ارائه می شود تا مجموعه استان از این مشاوره ها و نظرات کارشناسی استفاده کند.

جناب آقای حاج احمد زارع
شهردار محترم شاهد شهر

بازگشت عارفانه شما را از کربلای 
معلی و عتبات عالیات گرامی 

میداریم.
زیارت قبول

از طرف نمایندگی روزنامه ایمان 
در شاهد شهر

محمد ستاری

فراگیر شدن استفاده از رسانه های مجازی دوگانه ای از ساحت واقعی و مجازی ایجاد 
کرده و انسان مدرن را به نوعی گسیختگی هویتی دچار ساخته است. این درهم تنیدگی 

میان واقعیت و مجاز نیازمند تعادل بخشیِ استفاده از فضای مجازی است. 
زمان چندانی از کهکشان ارتباطات و ایجاد فناوری های نو، به ویژه رسانه های دیجیتال 
نمی گذرد، اما اثرگذاری آن بسیار زیاد و غیر قابل تصور است. زمانی بود که در فرهنگ 
شفاهی ما، اسطوره ها و افسانه ها نقل مجالس و محافل بودند، اما اینک حتی رسانه های 
مکتوب نیز به گرد پای رسانه های دیجیتال نمی رسند. امروزه فناوری اطلاعات توانسته 
است بیشتر عرصه های زندگی انسان را دچار تغییر بنیادین کند اما به اندازه ای سرعت 
همه گیر شدن و دگرگونی ها بالا بوده است که فیلسوفان، کمتر فرصت بررسی این 
رویداد را یافته اند. صاحبان اصلی رسانه های دیجیتال در دنیا به علت دسترسی گسترده 

و امکانات ویژه با امپراتوری اختاپوس وار به واقع در پی آن هستند که تحریف را به جای 
حقیقت نشان دهند، به قول »ژان بودریار« فیلسوف فرانسوی، تشخیص واقعیت از آنچه 
که واقعی نیست، ناممکن شده است . فراگیر شدن استفاده از رسانه های مجازی دوگانه 
ای از ساحت واقعی و مجازی ایجاد کرده و انسان مدرن را به نوعی گسیختگی هویتی 
دچار ساخته است. روند روزافزون استفاده از شبکه های اجتماعی چنین امری را تسهیل 
کرده است تا جایی که برخی چنان در رسانه های اجتماعی غرق شده اند که بیشتر از 
عرصه واقعی در دنیای مجازی به سر می برند. تعارض های حاصل از این دوگانگی ، آدمی 
را به تنش شخصیتی دچار می کند. ارتباط انسانی و کنشگری اجتماعی مغفول واقع شده 
و فرد در پس دنیای غیر واقعی زیست می کند.  از این رو به نظر می رسد استفاده قاعده 
مند از فضای مجازی می تواند به تعادل بخشی میان واقعیت و فضای مجازی کمک 
شایانی کند. در صورت بی توجهی به متعادل سازی استفاده و کاربرد فضای مجازی انسان 
به نوعی از خودبیگانگی گرفتار خواهد شد. این روند، غیبت انسان از واقعیت و معناهای 

واقعی غوطه ور شدن در جهانی موازی را در پی دارد و در بلند مدت گسست هویتی را 
به همراه می آورد. فضای مجازی به دلیل ساختِ جهانی غیر واقعی و تنوع گرایی، ماکتی 
از واقعیت را می سازد که شاید با ورود به دنیای واقعی، همسان کردن و ایجاد هماهنگی 
میان آن ها امری دشوار باشد. به عبارتی دسترسی به داده ها چنان سرعتی دارند که در 
عرصه واقعی نمی توان چنین رویه ای را مشاهده کرد و همین مساله موجب سرخوردگی 
افراد می شود.  فضای مجازی منجر به آن می شود که فرد خود را در موقعیت های متنوع 
و متمایزی قرار دهد. این مساله به پذیرش نقش ها و تاثیر پذیری از سبک های مختلف 
زندگی منجر می شود وانتخاب و گزینشگری هویتی و زیستی را برای افراد سخت می 
کند، زیرا که فرد در ارتباط میان فضای مجازی و هویت واقعی خود با تعارض مواجه می 
شود. بنابر این فضای مجازی را نه به مثابه هدف و غایت که باید به مثابه ابزار در نظر گرفت 
که توانسته است شیوه و نحوه تعامل افراد رو تغییر دهد، زیرا اگر چه دایره فضای مجازی 
بزرگتر است، اما به طور حتم نمی تواند جای دنیای واقعی و آرمان های انسانی را بگیرد.

شبکه های اجتماعی و درهم تنیدگی هویت مجازی و واقعی 






